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Tiskovina

Župan Alojz Benko, Občinski svet ter Občinska uprava Občine Trnovska vas
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Spoštovane občanke cenjeni občani!
rM

»= E

Alojz Benko 
župan občine

Leto se počasi izteka,tudi štiriletni mandat župana in občinskega sveta se je 
iztekel. Glede na naše možnosti smo v tem mandatu in v času obstoja občine 
naredili veliko.

Za nami so volitve za novi mandat. Volilno kampanjo lahko v večini označimo za 
dostojno in primerno demokratični družbi. Izvolili smo novi občinski svet in 
župana. Za nami je že prva konstitutivna seja občinskega sveta. Pred nami so 
nova vprašanja: Kakšna je prihodnost občine,katere izzive imamo pred seboj, 
čemu bomo dali prednost? V veliki meri smo odvisni od države,ki pa sedaj v teh 
časih ni naklonjena občinam na podeželju. Potreb in želja je veliko, potrebno bo 
se potruditi, saj si vsi želimo živeti v urejeni in ljudem prijazni občini. Potrebno bo 
nadaljevati z izgradnjo široko pasovnega omrežja,graditi turistično kolesarske 
poti, zaživeti Simoničevo domačijo,nadaljevati z urejanjem prostorskega 
planiranja, urediti način čiščenja odpadnih voda po celotni občini, imamo 
približno osem kilometrov cest ,ki bi jih nekaj bilo nujno modernizirati. Od 
nastanka občine in v zadnjem obdobju smo veliko vlagali v razvoj centra občine. 
Ostale so nam lokacije,ki niso v lasti občine in nam kvarijo ogled kraja. Po svojih 
najboljših močeh se bom potrudil, da propadajoči objekti dobijo vsebino, da v 
tem mandatu uredimo športni park in igrala za otroke, ter da bomo dobro delali 
za vse vas in korist Trnovske vasi. V začetku prihodnjega leta bom v vseh vaseh 
sklical sestanke, da ustanovimo nove vaške odbore, se pogovorimo o vaših 
potrebah, povemo, kaj je dobro in kaj bi bilo lahko boljše ali drugače. Želim si, da 
pridete v čim večjem številu.

Želim vam lepe božične praznike, v novem letu pa veliko zdravja, zadovoljstva in 
uspehov na vseh področjih.

Vaš župan 
Alojz Benko

IMPRESUM
Izdajatelj: Občina Trnovska vas 
Odgovorna urednica: mag. Andreja Krajnc
Uredništvo: mag. Andreja Krajnc, Barbara Drumlič, Dušanka Škamlec, Tamara Trinkaus, Tina Vrtič, Rok 
Leban in Jasmina Štebih.
Lektoriranje: Barbara Drumlič
Naslov uredništva: TRNOVSKI ZVON, Trnovska vas 42,2254 Trnovska vas, Telefon: 02/757-95-10,
Telefaks: 02/757-16-61
E-pošta: andreja.krajnc@trnovska-vas.si
Glasilo TRNOVSKI ZVON izhaja v nakladi 500 izvodov in ga prejmejo vsa gospodinjstva v občini Trnovska 
vas brezplačno.
Zasnova, celostna podoba, oblikovanje in priprava za tisk ter tisk:
Kreativna PiKA d.0.0., vvww.kreativnapika.si, 070/670-740



POROČILO OBČINSKE VOLILNE KOMISIJE O IZVEDENIH
LOKALNIH VOLITVAH 2018

7. TAMARA TRI N KAUS, MAG. 217 GLASOV
8. ANDREJ MURKO 212 GLASOV
9. JOŽEF PIHLER 203 GLASOV
10. SIMONA MOHORIČ 166 GLASOV
11. SIMON ZAJŠEK 130 GLASOV
12. ALENKA MURKO 124 GLASOV
13. JASMINA ŠTEBIH 122 G ASOV
14. JANEZ FRAS 106 GASOV
15. DANIEAŠTUMBERGER 105 G ASOV
17. DANIJEL MAGUŠA 94 GASOV
18. MARTINA HORVAT 75 GASOV
19. MARTINA KOLEDNIK 74 GASOV

Občinska volilna komisija je ugotovila:
aV splošne volilne imenike za območje občine je bilo
vpisanih 1090 volivcev.
b. S potrdilom je glasovalo o volivcev

SKUPAJ VOLIVCEV ZA OBMOČJE OBČINE je 1090. 
GASOVALOJE: 650 VOLIVCEV
Občinska volilna komisija je na podlagi zapisnikov o delu 
volilnih odborov ugotovila naslednji izid glasovanja:

I. Za volitve župana je bilo:
ODDANIH GASOVNIC: 650

Ker so bile prazne, ker sta bili obkroženi dve ali več številk 
ob imenu kandidata oziroma ker ni bilo moč ugotoviti volje 
volivca, je bilo

NEVEUAVNIH GASOVNIC: 30 glasovnic, 
kandidat za župana je dobil naslednje število glasov

ALOJZ BENKO 619 glasov ali 100 %

II. Za volitve občinskega sveta je bilo:
ODDANIH GASOVNIC: 650

NEVEUAVNIH GASOVNIC: 2 glasovnici.
Posamezni kandidati so dobili naslednje število glasov:
1. ALOJZ FEKONJA 321 GASOV
2. MAG. MANFRED JAKOP 299 GASOV
3. MAG. ANDREJA KRAJNC 272 GASOV
4. DRAGO PUKŠIČ 267 GASOV
5. ANDREJ ARNUGA 254 GASOV
6. FRANCTAŠNER 244 GASOV

Č) Glede na določbe prvega odstavka 107. člena Zakona o 
lokalnih volitvah je občinska volilna komisija ugotovila, da so 
v občinski svet izvoljeni naslednji kandidati:
1. ALOJZ FEKONJA
2. MAG. MANDRED JAKOP
3. MAG. ANDREJA KRAJNC
4. DRAGO PUKŠIČ
5. ANDREJ ARNUGA
6. FRANC TAŠNER
7. TAMARA TRI N KAUS MAG.

To poročilo se objavi v Uradnem vestniku občine Trnovska 
vas in na spletni strani občine Trnovska vas www.trnovska- 
vas.si

Datum: 22.11.2018 
Štev. 040 4/2018-64

PREDSEDNIK OBČINSKE VOLILNE KOMISIJE: 
JOŽE VIDIC, univ. dipl. iur. I.r.

Iz sej občinskega sveta Občine Trnovska vas

Novi Občinski svet Občine Trnovska vas se je dne, 4.12. 2018 
sestal na Konsitutivni seji Občinskega sveta Občine Trnovska 
vas.
Svetniki so na tej seji obravnavali poročilo Občinske volilne 
komisije o izidu volitev v občinski svet in volitev župana, 
poročilo mandatne komisije in potrdili mandate svetnikov in 
sprejeli sklep o ugotovitvi izvolitve župana. Imenovali so 
Komisijo za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja.

Rezultat volitev župana:
Alojz Benko SLS, 619 glasov -100,00 %.
Rezultati volitev v Občinski svet Občine Trnovska vas: 
Alojz Fekonja, glasov 321 - 9,49 %, 
mag. Manfred Jakop SDS, glasov 299 - 8,84 %, 
Andreja Krajnc, glasov 272 - 8,04 %,
Drago Pukšič, glasov 267 - 7,89 %,
Andrej Arnuga SDS, glasov 254 - 7,51 %,
Franc Tašner SLS, glasov 244 - 7,21 %,
Tamara Trinkaus SLS, glasov 217 - 6,42 %.
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a PREGLED DELA OBČINE TRNOVSKA VAS ZA LETO 2018
Občina je v letu 2018 poslovala uspešno, glede na možnosti, 
ki jih je imela na razpolago. Razvoj občine bo tudi v 
bodočnosti odvisen od dodatnih sofinancerskih sredstev 
bodisi države ali razpisov iz e-skladov. Trenutno iz proračuna 
občine za investicije ostane okrog 130.000 EUR in še to v 
odvisnosti od zime, sociale, vzgoje in izobraževanja ali 
kakšnih drugih elementarnih dogodkov.

Perspektiva 2014-2020 ne predvideva razpisov, ki bi občini 
omogočali prijavo na razne razpise za projekte, katere 
občina nujno potrebuje (ceste, gradnjo kanalizacijskih 
omrežij, za turizem, šport...). Omenjena perspektiva 
predvideva projekte (imenujejo se mehki projekti) po 
metodi povezovanja občin, povezovanja občin Slovenija- 
Hrvaška ali Slovenija-Madžarska... Operativni program za 
izvajanje Evropske kohezijske politike v obdobju 2014-2020, 
ki zasleduje cilje v okviru 10. osi malim občinam ni naklonjen 
saj se v tem programu najdejo v 2. oseh in še to ohlapno v 
okviru mehkih projektov, ki ne predvidevajo gradenj.

Kratek pregled za leto 2018
Redno smo izvajali vse zakonsko predpisane naloge do 
drugih inštitucij in ustanov, prav tako smo na rok 
poravnavali vse finančne obveznosti. V letu 2018 smo 
izvajali:

Energetska prenova OŠ

V okviru energetske prenove stavb smo izvedli energetsko 
prenovo OŠ Trnovska vas. Projekt se je izvajal v okviru javno 
zasebnega partnerstva, kjer je zasebni partner-koncesionar 
PETROL-Slovenska energetska družba d.d., Ljubljana s 
katerimi je podpisana Koncesijska pogodba za obdobje 15 
let. Projekt se izvaja skupaj s partnerji: Občino Kidričevo, 
Občino Sv. Trojica, Občino Poljčane in Občino Trnovska vas. 
Celotni ukrep za izboljšanje energetske učinkovitosti se 
financira iz: lastnih sredstev koncesionarja v višini 
920.057,28 €, sredstev koncedentov v višini največ 
228.414,14 €, kohezijskih sredstev v višini največ 687.970,26 
€, od tega 85 % iz Kohezijskega sklada in 15 % slovenske 
udeležbe.
Občina Trnovska vas je v okviru skupnega ukrepa izvajala 
energetsko prenovo »Podružnične Osnovne šole Trnovska 
vas«, kjer so se izvajali naslednji ukrepi:
- energetsko upravljanje: sistem se povezuje na Petrol TIS

informacijski sistem...,
- prenova stavbe: prenova fasade okrog 1540 m2, to pomeni 
12 cm dodatne toplotne izolacije z zaključnim slojem, 
menjavo polic, senčil...,
- prenova primarnega vira toplote, vgradnja toplotne 
črpalke: vgradile so se toplotne črpalke geosonda/voda za 
ogrevanje in STV, skupaj z zalogovnikom toplote in cevno 
povezavo z razdelilcem...,
- vgradnja termostatskih ventilov na radiatorjih,
- prenova notranje razsvetljave: izvedla se je zamenjava 
sijalk in reflektorjev z novimi LED.
Vrednost vseh zgoraj navedenih del za Občino Trnovska vas 
znaša 353.364,65 € brez DDV, od tega je delež občine 
Trnovska vas okrog 40.000 €, oziroma manj kot 10% naložbe, 
ostale stroške nosi zasebni partner. Vsa dela bodo končana 
v letu 2018, razen okolice vrtca, kjer so planirana nova igrala 
in ureditev zelenice v skladu s predpisi.

Ureditev pokopališča v Trnovski vasi

Projekt zajema ureditev okolice mrliške vežice z 
tlakovanjem in odvodnjavanjem, tlakovanje in 
odvodnjavanje poti na pokopališču, postavitev kovane 
ograje na zahodni strani pokopališča, postavitev žarnih 
grobov in postavitev temelja za žarni zid v vrednosti 140.000 
EUR.
Za vsa zgoraj navedena dela je bil na portalu javnih naročil 
izveden javni razpis na katerega se je prijavil samo en



ponudnik in to GP PROJEKT ING. d.o.o., ki je ponudil ceno v 
višini 130.814 € z DDV. Če k tej ceni prištejemo še projektno 
dokumentacijo, investicijsko dokumentacijo in nadzor je 
vrednost del znašala okrog 140.000 €.
Sredstva so bila pridobljena na osnovi 21. člena ZFO-i in to, 
nepovratna in nepovratna sredstva vsaka v višini 51.522 €, 
ostalo je občina financirala iz proračuna.

V letu 2018 so se izvedla naslednja dela:
- izgradnja zaščitne ograje na zahodni strani pokopališča; 
najprej se je izvedla ograja na zahodni strani pokopališča 
zato, ker je bilo potrebno ograjo prilagoditi na obstoječo 
parkirišče in na lego pokopališča. V naslednjem obdobju se 
bo dokončala ograja okrog pokopališča,
- uredila se je tlakovana pot med parkiriščem in ograjo 
pokopališča,
- uredile so se manipulativne površine ob mrliški vežici,
- uredila se je tlakovana pot na pokopališču z 
odvodnjavanjem in izvedbo drenaže okrog kapelice,
- uredila se je inštalacija za javno razsvetljavo, inštalacija za 
ozvočenje in vodovod,
- uredila se je okolica z ozelenitvijo,
- vgradilo se je 19 betonskih okvirjev namenjenih za žarne 
grobove. Vsi zainteresirani lahko takšni grobni prostor že 
najamejo, spominsko znamenje pa si uredijo v gabaritih 
betonskega okvirja.
- izgradnja temelja za žarni zid; nadgradnja se planira v čim 
krajšem možnem roku. Žarni zid bo zgrajen tako, da bo na 
vsaki strani žarnega zidu po 10 žarnih niš, 5 zgoraj in 5 
spodaj. V vsako žarno nišo je možno vstaviti po 4 žare 
oziroma več.
- pripravil se bo tudi prostor za raztros pepela, ki bo na 
pokopališču med mrliško vežico in žarnim zidom.

Turistično kolesarska steza Biš-jezera
Projekt zajema gradnjo kolesarske steze, ki bo povezovala 
Biš (konec pločnika) z naseljem Gočova (povezava z 
zgrajenim pločnikom). V sklopu tega projekta bosta zgrajeni 
v naselju Biš še dve avtobusni postajališči. Kolesarska steza 
bo potekala ob regionalni cesti R1-229 v širini 2,5 m.
Projekt se bo izvajal v sklopu DRSI in občine. DRSI umešča 
kolesarsko stezo v državni NRP. Vrednost projekta je preko 
700.000 EUR, izvajal bi se naj v letu 2019 odvisno od 
umestitve v državni NRP. V letu 2018 se je izdelovala 
projektna dokumentacija in odkup zemljišč. Zemljišča za 
potrebe kolesarske steze na območju Trnovske vasi so

LA

urejene, zemljišča po kateri poteka kolesarska steza v občini 
Sv. Trojica pa ureja DRSI.

Dva projekta, prvi »Življenje pod slamnato streho 
Simoničeve domačije« in drugi »Obujanje starih običajev 
panonske hiše s slamnato streho« se bosta izvajala v okviru 
LAS-a. Prvi zajema stanovanjski del Simoničeve domačije, 
drugi pa gospodarski del Simoničeve domačije.
Objekt Simoničeve domačije je v zelo slabem stanju od to od 
temeljev do strehe.

Življenje pod slamnato streho Simoničeve 
domačije

- projekt poteka v sklopu partnerjev: občine, društva 
gospodinj, turističnega društva in Kreativne Pike d.o.o. Vsak 
partner bo izvajal svoje aktivnosti od obnove, prikazovanja, 
delavnic, druženja do promocije... Projekt je namenjen 
ciljnim skupinam in obiskovalcem kot so: šola in vrtec, 
brezposelnim, ženskam-kmečke žene, invalidom, starejšim 
in tistim, ki bodo že vključeni v izvedbo aktivnosti projekta. 
Projekt zajema stanovanjski del Simoničeve domačije,
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namen projekta je vključiti in animirati čim več deležnikov 
širše regije, ki bodo svoje izkušnje prenašali od starejših na 
mlajše, namen je povezati vse tri generacije, dodati območju 
določeno dodano vrednost, večjo prepoznavnost kraja in 
ljudi, ki v njem živijo. Ustvariti prostor za druženje.
Vrednost projekta je okrog 93.735 EUR. S tem projektom se 
je občina prijavila preko LAS-a na javni razpis pri EKSRP za 
uresničitev ciljev Strategije lokalnega razvoja na območju 
občine Trnovska vas. Projekt je že odobren (z odločbo), 
izvajal se bo v letu 2019, sofinanciran bo s strani EKSRP v 
višini 70 % opravičenih stroškov, ostali del mora zagotoviti 
občina iz proračuna.
Potek postopka:
- občina se je prijavila na javni razpis pri LAS-u (Društvo: 
Bogastvo podeželja ob Dravi in Slovenskih Goricah), v 
katerega so vključene občine: Destrnik, Dornava, Hajdina, 
Juršinci, Kidričevo, Markovci, Ptuj in Trnovska vas. Na razpis 
se lahko prijavijo občine, ki so vključene v LAS. Okvirna 
razpoložljiva sredstva za razpis so bila 300.000 EUR iz 
EKSRP za vse občine. Najvišji dovoljeni znesek za operacije, 
ki se izvajajo v obliki partnerstev je 50.000 EUR,
- operacija mora biti izvedena v skladu z odobreno vsebino s 
strani Agencije RS za kmetijske trge in razvoj podeželja,
- vse prispele vloge zgoraj navedenih občin na LAS je 
ocenjevala komisija po merilih za izbor operacij. Kriterij po 
10 merilih za izbor operacije je bilo doseganje vsaj 70 točk, 
za našo občino je bilo doseženih 74,
- UO LAS-a je na podlagi poročila ocenjevalne komisije po 
vnaprej znanih kriterijih odobril, da lahko LAS predloži 
izbrane operacije v potrditev Agenciji RS za kmetijske trge in 
razvoj podeželja, med njimi je tudi za operacija za Trnovsko 
vas,
- če je opravičencu odobrena operacija za sofinanciranje iz 
EKSRP, Agencija RS za kmetijske trge in razvoj podeželja 
odloči z odločbo.
- za vsa dela občina izbere izvajalca v skladu z ZJN-3,
- zelo pomembno je natančno izvesti vse aktivnosti glede na 
prijavo s partnerji, ker to ni klasična gradnja objekta ampak s 
partnerji, kjer vsak partner izvaja svoje aktivnosti,
- če se bodo aktivnosti izvedle v skladu s prijavo na razpis, 
bo možno dati zahtevek po vseh končanih delih, 
predvidoma oktobra 2019. Pred izdajo zahtevka mora biti 
pridobljena vsa dokumentacija (PID, Poročilo Zavoda za 
kulturno dediščino...), računi, ki so predmet zahtevka pa 
plačani.

Obujanje starih običajev panonske hiše s slamnato 
streho

- projekt, ki poteka v sklopu partnerjev: občine Trnovska 
vas, Društva za ohranjanje običajev Ločič, Bolfenško društvo 
ljubiteljev stare tehnike in Kreativna Pika d.0.0. kot 
promotorja. Vsak partner bo izvajal svoje aktivnosti od 
obnove, ogleda muzeja, delavnic in prikazov, prireditev do 
promocije. Projekt je namenjen ciljnim skupinam kot so šole 
in vrtci, brezposelni, invalidi...
Namen projekta je vključiti in animirati čim več deležnikov 
širše regije, ki bodo svoje izkušnje prenašali od starejših na 
mlajše, namen je povezati vse tri starostne generacije, 
dodati območju dodano vrednost, večjo prepoznavnost 
kraja in ljudi, ki v tem prostoru živijo in ustvariti prostor za 
druženje.
Vrednost projekta je okrog 88.496 EUR in zajema 
gospodarski del Simoničeve domačije.
S tem projektom se je občina prijavila preko LAS-a na javni 
razpis pri ESRR za uresničitev ciljev Strategije lokalnega 
razvoja na območju občine Trnovska vas. Projekt, če bo 
odobren v letu 2019 bo sofinanciran od ESRR v višini 80 % 
opravičenih stroškov, ostali del mora zagotoviti občina iz 
proračuna.
V letu 2018 je bila prijava na razpis, v letu 2019 bi se naj 
izvajala dela gradnje po prispetju odločbe Agencije za 
kmetijske trge in razvoj podeželja. Za omenjeni projekt še ni 
bilo izdane odločbe.
Postopek poteka pod enakimi kriteriji, kot projekt »Življenje 
pod slamnato streho Simoničeve domačije«.

Kolesarska steza Trnovska vas-Drbetinci
Občina Trnovska vas je prestopila k ORP Slovenske gorice 
(območno razvojno partnerstvo) predvsem zaradi tega, da 
bo lahko v finančni perspektivi 2014-2020 izkoristila vsaj 
nekaj evropskih kohezijskih sredstev. Občina je projekte do 
sedaj prijavljala v sklopu ZRS Bistra Ptuj (ki je del MRA). ZRS 
Bistra Ptuj kot poslovni partner ni imela nobenega projekta 
iz perspektive 2014-2020, da bi se lahko občina Trnovska vas 
prijavila na njega.
Ker Evropski razpisi niso v prid malim občinam, zato smo 
edino možnost našli v poglavju 4.4 Spodbujanje mobilnosti, 
kar omogoča izgradnjo kolesarske steze.
K ORP Slovenske Gorice smo pristopili zato, če se občina želi 
prijaviti na ta razpis mora biti kolesarska steza povezana z 
eno mestno občino, ki ima izdelano prometno študijo, to 
študijo ima občina Lenart. Z Ptujem ni šlo, ker v tej smeri ni 
bilo možnosti povezati projekta. Edina možnost, ki nam je 
ostala je bila navezava z Lenarško občino od Trnovske vasi



do Drbetincev preko pesniške doline.
Prav tako smo na ORP Slovenske gorice prenesli finančna 
sredstva v višini okrog 550.000 EUR iz naslova RRP.
Na tem projektu je do sedaj izdelana in potrjena projektna 
naloga s strani MG RT. Za izdelavo projektne dokumentacije 
IDZ/PGD/PZI, projekta kolesarske povezave na območju ORP 
Slovenske Gorice, ki povezuje občine Benedikt, Cerkvenjak, 
Duplek, Lenart, Pesnica, Sv. Ana, Sveta Trojica, Sveti Jurij v 
Slovenskih goricah, Sveti Jurij ob Ščavnici, Sveti Andraž v 
Slovenskih goricah in Trnovska vas je v fazi iskanja 
projektanta. Izvedba projekta bo sofinancirana iz evropskih 
kohezijskih sredstev do leta 2022, v okviru dogovora za 
razvoj regij, prednostne naloge 4.4 Spodbujanje mobilnosti. 
Celotno območje ORP Slovenske gorice se prekriva z 
državno kolesarsko mrežo, oziroma konkretno z Dl (M P 
Šentilj-Mb-U-KP) in G18 (MB-Lenart-Sv. Jurij). Delno tudi s 
kolesarskimi mrežami v sklopu LAS-a. Občina Trnovska vas 
se povezuje na omenjeno kolesarsko stezo s traso od 
Trnovcev (konec naše kolesarske steze) do Drbetincev ob 
lokalni cesti do meje občine Sveti Andraž v dolžini okrog 2,5 
km.
Nadaljnji potek aktivnosti:
V letu 2018 se planira izbira izvajalca za projektiranje (v teku 
je javno naročilo),
V 2019 se bo projektiralo, izbral se bo izvajalec del in 
pridobila zemljišča,
V 2020 in 2021 se bo izvajala izgradnja kolesarske steze. 
Kolesarska steza bo potekala ob lokalni cesti v smeri 
Vitomarcev, gradila bi se naj v širini 2,5 m, prav tako bo 
potrebno zgraditi 3 mostove čez potoke in most čez reko 
Pesnico.
Za gradnjo kolesarske steze bo potrebno pridobiti zemljišča, 
kar bo zahtevna naloga.

Predlog za kategorizacijo in dopolnitev državne kolesarske 
mreže - koridor Trate-Lenart-Ptuj. Občine ob tej trasi so dale 
20.3.2018 pobudo na DRSI za dopolnitev državne kolesarske 
mreže, to so občine podpisnice pobude: Destrnik, Lenart, 
Ptuj, Sv. Ana, Sv. Trojica, Šentilj in Trnovska vas, ki bi 
potekala ob R2-433 (Avstrija) Trate-Lenart in R1-229 Lenart- 
Ptuj in bi povezovala koridor med Avstrijo in Hrvaško. S tem 
bi povezali mednarodni kolesarski povezavi in sicer tisto ob 
reki Muri, ki poteka na avstrijski strani in je v celoti že 
urejana, s kolesarsko stezo pri nas ob reki Dravi, ki jo 
Slovenija pospešeno gradi, v drugih državah pa je že 
grajena.

Sanacija vodotoka MJ7
- zaradi naplavin in zamuljenosti se je očistil del vodotoka 
»MJ7« to je vodotok od pesniškega mosta do trnovskega 
potoka. Struga potoka je bila zamuljena do vrha in 
zaraščena. Izvajalec del je bilo podjetje VGP Drava Ptuj kot 
koncesionar in skrbnik vodotokov porečja reke Pesnice. 
Projekt je bil sofinanciran s strani DRSV in občine. Z 
izvajalcem sta bili sklenjeni dve pogodbi, to pomeni za 
občino posebej in DRSV posebej. Dela so se začela izvajati 
decembra 2017 in so bila končala spomladi 2018, prav tako je 
bila plačana situacija po končanih delih.

Urejal se je kataster gospodarske javne infrastrukture - 
odmera cest in prenos v javno dobro v last občine. Najprej 
odmerjamo tiste kategorizirane ceste, ki potekajo po 
privatnih zemljiščih. Postopki so počasni, saj je potrebno

najprej izvesti odmero ceste in počakati na pravnomočnost 
odločbe GURS-a, šele zatem lahko nadaljujemo s 
postopkom.

Izgradnja kanalizacije Trnovska vas-Trnovci
- v letu 2017 smo pričeli izdelovati IDZ za omenjeno 
kanalizacijo. Projekt zajema izgradnjo nove čistilne naprave 
v Trnovcih (obstoječa čistilna naprava pri večnamenski 
dvorani je dotrajana) pri režijskem obratu in priključitev 
gospodinjstev Trnovcev na omenjeni sistem kanalizacije. 
Mrežo kanalizacije bo možno širiti, zato bo možen priklop še 
ostalih naselij.
Pripravlja se idejna študija za celotno občino Trnovsko vas, 
določiti je potrebno aglomeracije in opredeliti kako se naj 
kanalizacijsko omrežje širi v naprej. Možnosti, ki obstajajo je 
več, bodisi z malimi čistilnimi napravami, individualnimi 
čistilnimi napravami...

E=E

*

Izgradnja širokopasovnega interneta
- v občini imamo nekaj vasi, kjer je že zgrajeno 
širokopasovno internetno omrežje to so Biš, Ločič, del 
Bišečkega in Trnovskega Vrha, del Sovjaka, del Trnovske 
vasi. V naslednjem obdobju bo potrebno dokončati v tistih 
vaseh, kjer še ni končano.
Če občina sama gradi omrežje, mora v sladu z zakonom 
zahtevati od operaterja povrnitev nastalih stroškov gradnje, 
ker je telefonija profitna dejavnost.
Obstaja tudi možnost nadaljnje gradnje širokopasovnega 
omrežja preko projekta RuNe, ki izvaja gradnjo 
širokopasovnega omrežja na redko poseljenih območjih 
občin s privatnim kapitalom. Za občino Trnovska vas je glede 
na že zgrajeno omrežje najbolje, da nadaljuje gradnjo 
omrežja s telekomom, predvsem zaradi dodatnih izkopov, 
če se vključimo v projekt RuNe.

Dela, ki jih je potrebno izvajati sproti oziroma 
sezonsko:
- zimska služba - v sezoni 2017 in spomladi 2018 je bilo delo 
zimske službe zelo zahtevno zaradi muhaste zime. Bilo je 
potrebno veliko izvozov za pluženje in posipavanje.
V zimskem obdobju, ki je praviloma od 15. novembra 
tekočega leta do 15. marca naslednjega leta, izvajamo z 
dvema zunanjima izvajalcema in našima delavcema 
režijskega obrata, izvaja se glede na vremenske potrebe. 
Glede na državni pravilnik, ki velja tudi za občine je 
prevoznost cest zagotovljena, če višina snega ne presega 15 
cm, promet pa je možen z uporabo zimske opreme vozil. Na 
odsekih cest z vzdolžnim naklonom nad 10 % se šteje, da je 
prevoznost zagotovljena tudi, če je promet možen samo z 
uporabo snežnih verig. Občina je do sedaj imela pravilo, da 
je plužila in posipavala ceste prej kot narekuje pravilnik in 
odlok občine o vzdrževanju cest.
- košnja trave - izvajali smo jo dva krat letno, enkrat 
spomladi in enkrat v jeseni z zunanjim izvajalcem, po potrebi 
pa še kosimo s svojo koso preko leta. Na določenih odsekih 
se pojavlja problem zaradi zasaditve drevja ali žive meje, ki 
ovira preglednost cest in varnost prometa, zato prosimo 
vse, da takšno drevje, vejevje ali živo mejo posekajo in 
omogočijo varno vožnjo udeležencem v prometu.
- vzdrževanje cest - redno smo vzdrževali vse ceste z 
dosipom bankin in asfaltiranjem udarnih jam. V letošnjem 
letu smo sanirali okrog 2000 m2 cest z asfaltiranjem na 
različnih odsekih cest po celotni občini, prav tako so vaški
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c E odbori dobili za okrog 25.000 EUR za gramoziranje in izkope 
jarkov.

Tudi v naprej se bomo trudili izvajati tisto, kaj bo v

določenem obdobju za občino najkoristneje.

Direktor občinske uprave 
mag. Jože Potrč

BOŽIČNO ŽITO
ZGODOVINA IN TRADICIJA
Običaj je znan že več tisočletij v srednji Evropi in tudi na 
bližnjem Vzhodu. To je bila in je še navada verovanja za 
obilno žetev v prihajajočem letu, saj simbolizira novo 
življene in nov kruh. Je tudi simbol svetlobe in upanja. Danes 
pa je to bolj kot samo okras za k jaslicam, novoletni jelki ali 
za na praznično mizo. A Slovenci ne bi bili Slovenci, če ga 
vsaka pokrajina v Sloveniji ne bi imenovala drugače: 
“božično žito” na Gorenjskem, “kaljeno” žito na Štajerskem, 
“pšeničko” na Dolenjskem ter “večno življenje” v Beli 
Krajini. Nežen in sveže zelen mali 'tepih' je lepa poživitev v 
teh kratkih in hladnih dneh. So pa mlade pšenične bilke tudi 
užitne in zelo zdrave.

ČAS SETVE
Setveni dnevi božičnega žita so god sv. Barbare (4. dec.), na 
Marijin praznik (8. dec.) in god sv. Lucije (13. dec.).

PRIPRAVA, SETEV IN OSKRBA BOŽIČNEGA ŽITA
Za boljšo kaljivost priporočam, da damo predhodno seme 
čez eno noč namočit.

Izbor posode je v današnji bogati ponudbi čisto prepuščen 
osebnemu okusu. Naj bo dekorativna in v stilu, ki gre z vašo 
celotno božično novoletno dekoracijo in prostorom. Lahko 
so glineni, keramični ali plastični lončki raznih barv in oblik. 
Lahko so tudi steklene posode, predvsem kakšne sklede. 
Izberemo lahko tudi dekorativne podstavke, saj ni potrebno 
veliko substrata. Primerne so tudi dekorativne pletene 
košare ter košarice iz jute ali blaga. Žito lahko sejemo tudi 
na vato ali mah, vendar je stabilnost, ko se bilke večje slabša 
in bolj je potrebno skrbeti za redno vlažnost, da ni presuho 
ali premokro. V primeru suhote se pojavi zastoj rasti, 
venenje in rumenenje nasada. V primeru mokrote pa se 
lahko pojavi nadležna plesen.
Postopek setve božičnega žita in nega:

Priprava na adventni čas - otroci 
so izdelovali adventne venčke

Izbrano posodo napolnimo z zemljo, narahlo pritisnemo in 
poravnamo. Potem posejemo žito, tako, da so semena na 
gosto en zraven drugega. Posejano žito potem še 
pokrijemo s tanko plastjo substrata in spet narahlo 
pritisnemo z roko, da se seme in substrat spojita. Seveda še 
malo zalijemo ter postavimo na svetlo in toplo mesto v 
kuhinji ali dnevni sobi.
Nadaljna oskrba ni zahtevna. Dnevno boste lahko opazovali 
napredek rasti nasadka, saj če ste izbrali pravi substrat, je 
na primernem mestu in s pravilno nego pride do prave 
‘eksplozije’ rasti žita! Že po dveh dneh boste imeli prve bilke 
zunaj! Da preprečimo rast biljk v eno smer, nasadek dnevno 
malo obrnemo. Ves čas rasti pazimo, da je substrat vlažen, a 
voda ne sme zastajati. Na to moramo biti zelo pozorni 
predvsem, če imamo nasadek v posodi brez odtočne 
odprtine, da ne zalivamo preveč. Ker imamo načeloma v 
zimskem času v zaprtih prostorih topel in bolj suh zrak, 
priporočam, da nežne biljke dnevno rosimo z mlačno vodo. 
Nasadek po želji lahko tudi čez čas dodatno okrasimo s 
kakšnim trakom, mašnjico, dodamo kak okrasek in tako 
pričaramo praznično vzdušje, čemu je nasadek, čas in trud, 
ki mu ga posvetimo tudi namenjen.
Da nam nasadek dlje časa krasi naš prostor, ga lahko, ko so 
biljke že kar visoke, prikrajšamo enkrat ali dvakrat na višino 
okoli 10 cm.
Ni pa nujno da imate ta okras samo v prazničnem času! Čez 
čas lahko večkrat posejete nov nasadek in tako boste imeli 
zeleni okras v celotnem času, ko narava zunaj počiva in naše 
oči pogrešajo zeleno barvo. Če ne veste, zelena barva nas 
pomirja, ugodno vpliva na zdravje in deluje sproščujoče. 
Tako boste lažje počakali na prve tople pomladne žarke in 
zelene poganjke zunaj.
Ideja za inovativen in zanimiv nasadek pa je tudi, da poleg 
žita dodate še nekaj semen sončnič, redkvice ali žametnice. 
O tem bom pa pripravil prispevek naslednjo leto.

ALI STE VEDELI:
Božično žito je odlična sestavina ali dodatek za pripravo 
zdravega naravnega napitka
Obilo uspeha, lepo božično žito in čarobne praznike Vam 
želimo!

HomeOgarden 
Avtor: Srečko Blas
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Kapital in potrošništvo imata svoj praznik - božič.

Kaj pa mi?

E=E

Božič se je v zadnjih desetletjih spremenil v najbolj 
praznovani praznik v zahodni civilizaciji. Obstaja božična 
glasbena in filmska produkcija; obstaja božična industrija 
daril; obstaja božično nakupovanje in zapravljanje, ki si ga 
med letom mnogi nikakor ne bi privoščili; obstaja t.i. „veseli 
december“, kot priprava na božič; obstaja cela serija reklam 
narejenih za božični čas, med katerimi prednjačijo tiste za 
Coca-Colo; obstajata božična estetika in božična romantika, 
ki morata zaznamovati vsako ulico in vsako hišo. Božič je s 
priključenim novoletnim praznovanjem postal tudi praznik z 
najdaljšim spremljevalnim prazničnim časom. Po 
nakupovalnih središčih sodeč „božično vzdušje“ traja vsaj 
dva meseca in pol. Prve božične ponudbe se v trgovinah 
pojavijo v začetku novembra, do poprazničnih razprodaj 
pride v sredini januarja. Božič je postal nekakšna 
kapitalistična in potrošniška velika noč, prvi med največjimi 
prazniki.

Božič - praznik št. 1! In kaj je skrivnost njegovega „uspeha“? 
Kako se je zgodilo, da sta kapital in duh potrošništva za svoj 
praznik prevzela ravno božič? Če jima je to uspelo, je to zato, 
ker sta si znala prirediti in podrediti najgloblje poudarke 
klasičnega krščanskega božiča.
Ti so še vedno trije: 1. rojstvo; 2. zmaga luči; 3. darilo.

dobro premaguje zlo, življenje premaguje smrt. Luč torej 
kot prasimbol vsega dobrega.

Sledi tretji korak. Tako rojstvo otroka kot rast sonca in 
daljšanje dneva so ljudje vedno doživljali kot nekaj, kar jim je 
bilo podarjeno. V trenutkih, ki se počutiš obdarovanega, 
tudi sam obdaruješ druge. Od tod velik poudarek na darilih. 
Noben drug praznik ni tako naravnan na darila kot božič.

Kapital in duh potrošništva nista storila nič drugega kot to, 
da sta se navezala na troje duhovno globokih božičnih 
vsebin: rojstvo, luč, darilo. Samo po sebi to še ne bi bil 
problem, če se kapital in potrošniški duh pri tem ne bi 
obnašala kot slon v trgovini s porcelanom. Trojček rojstvo- 
luč-darilo je danes v nevarnosti, da se popolnoma zmaliči in 
izgubi, saj je vse podrejeno logiki zunanjih dražljajev, 
omamnega veseljačenja, predvsem pa nebrzdane potrošnje 
in dobička.

Vztrajanje pri vsebini bodi naš upor

Če hočemo praznovati božič v njegovih globokih vsebinah, 
se moramo znati zoperstaviti divjemu potrošništvu. Treba si 
je enostavno naredi red v glavi in se odločiti za bolj zmerno 
in vsebinsko držo.

Ne, ne bomo si prepovedovali obisk trgov in božičnih 
nakupov, bomo pa jih omejili in bolj načrtno speljali. Na 
primer: nikakor ne smemo dovoliti, da bi na sam sveti večer 
(24. december) „noreli“ po trgovinah, kar se mnogim rado 
zgodi. Nakupe bomo opravili prej, na sveti večer bomo s 
svojimi doma. Naslednja poteza bo omejevanje nakupov, 
zlasti hrane in pijače. Mnogo božične hrane se na koncu 
kotali po mizah sem ter tja, dokler na konča v košu. Tudi pri 
darilih bodimo bolj domiselni in pozorni. Naredimo kakšno 
darilo s svojimi rokami! Kdaj smo to storili zadnjič?

Predvsem pa vsebina. Da se božični prazniki ne izjalovijo v 
kapitalistično veliko noč, je potrebno vztrajati pri njihovi 
pristni vsebini. Obujanje starih božičnih običajev je 
preprosta pot, da obnovimo vsebino praznika.

Uporaba trojčka rojstvo-luč-darilo

Krščanski božič je in ostaja praznik Jezusovega rojstva. 25. 
december kot praznik Jezusovega rojstva se je redno začel 
praznovati šele po letu 400, vendar datum 25. december 
krščanski avtorji omenjajo že po letu 250. Kmalu je božič 
postal drugi najpomembnejši krščanski praznik, kar je še 
danes. Praznovanje rojstva samo po sebi obrne pozornost 
na otroke in s tem na družino. Božič se je zato začel vse bolj 
praznovati kot družinski praznik.

Drugi korak. Božič se praznuje blizu zimskega sončevega 
obrata (21. december, včasih dan kasneje). Sonce začne spet 
dobivati na moči, dnevi se začnejo daljšati. Že predkrščanska 
doba je tako ali drugače praznovala ta naravni dogodek in 
mu dajala duhovni pomen, v smislu: luč premaguje temo,

Kdor je krščanske vere, mu pri obnavljanju vsebine ne bo 
težko. Vsebina božiča - kot že ime pove - je rojstvo 
„malega“ Boga. To je tolikšna vsebina, da je ne bo mogel 
nikoli izčrpati. Kdor ni krščanske vere, še vedno lahko 
praznuje božič na vsebinski način. Trojček rojstvo-luč-darilo 
ima duhovni pomen za vsakogar. Družina je vsakomur 
svetinja, svetinje pa kličejo k praznovanju. Vztrajanje pri 
vsebini bodi naša varovalka pa tudi naš upor proti božični 
potrošniški mrzlici in proti zmaličenju samega praznika.

Branko Cestnik - blog

http://branenacesti.blogspot.com/2017/12/kapital-in-potrosnistvo-
imata-svoj.html
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Občina Trnovska vas priredi vsako leto proti koncu 
koledarskega leta tradicionalno srečanje starejših občanov. 
Letošnjemu vabilu na druženje v večnamensko dvorano v 
Trnovski vasi se je odzvalo nekaj več kot 70 občanov, ki so 
starejši od 70 let.
Zbrane je v imenu župana Alojza Benka nagovoril gospod 
Alojz Fekonja.
V krajšem kulturnem programu so nastopili otroci iz 
podružnične šole Trnovska vas, ki so s svojim petjem, recitali 
in otroško razigranostjo razveselili najstarejše in tako 
obogatili njihovo srečanje. S harmoniko je dogajanje 
popestril Anej Dominko.
Med udeleženci je bilo ponovno čutiti, kako zelo so takšna 
srečanja dobrodošla, saj jim druženje pomeni zelo veliko. Že 
v Svetem pismu je zapisano, da »ni dobro človeku samemu 
biti«. Danes znanstveniki ugotavljajo, da je osamljenost v 
starosti lahko bolj nevarna kot debelost, saj ima občutek 
izoliranosti uničujoč vpliv na zdravje in posledično tveganje 
za prezgodnjo smrt starejšega prebivalstva.
Starejši potrebujejo vključenost in občutek vrednosti, torej 
jim samo družba ni dovolj. Nekateri starejši ljudje sicer 
uživajo v samotnem življenju, zato moramo njihovo 
»samoto« spoštovati. Na drugi strani pa so med zelo 
osamljenimi lahko tudi takšni, katerih družine in prijatelji 
živijo v bližini.
Zato se vsaj v teh predprazničnih dneh spomnimo tudi na

Seznam objav

Uradni vestnik Občine Trnovska vas je objavljen na spletni 
strani Občine Trnovska vas (http://www.trnovska- 
vas.si/index.php/obcinska-uprava/uradni-vestnik-obcine- 
trnovska-vas), na voljo je tudi v sprejemni pisarni Občine 
Trnovska vas.

Uradni vestnik Občine Trnovska vas, številka 13/2018, 5.12. 
2018

- Poročilo o izidu volitev v Občini Trnovska vas za župana 
Občine Trnovska vas in občinski svet Občine Trnovska vas 
18. novembra 2018

starejše, ki so osameli in osamljeni. Obiščimo jih in jim vsaj za 
kratek čas delajmo družbo.

Besedilo in foto: 
Andreja Krajnc

Prazniki že žarijo

Kakor je že tradicija so tudi letos v prvi polovici decembra 
naši »občinski možje« poskrbeli za prijetno praznično 
vzdušje. S postavitvijo smreke pred zgradbo občine in z 
okrasitvijo samega centra Trnovska vasi so poskrbeli, da so 
predpraznični dnevi ponovno dobili poseben čar in žar.



Božično-novoletni prazniki in naši mali kosmatinčki

O prednovoletnih težavah pri malih živalih, ki jih zraven 
pokanja pirotehnike predstavlja tudi nepravilna prehrana v 
tem času, je Emil Senčar, dr. vet. med. povedal takole:

Tematika prazničnega stresa pri malih živalih zaradi pokanja 
pirotehničnih sredstev in prehrambnega stresa zaradi 
uživanja hrane z mize in sladkarij sta dve dejstvi, ki 
vsakoletno bremenita male kosmatinčke in njihove lastnike. 
Tudi veterinarji za male živali imamo v pred in po prazničnih 
dneh precej dela s prestrašenimi, poškodovanimi in z 
izgubljenimi psi ter s psi, ki imajo prebavne težave, bodisi 
zaprtje ali drisko in bruhanje. Zato bom v današnjem 
prispevku na kratko ponovil nekaj pomembnih informacij za 
lastnike psov in tudi muc, v izogib nevšečnostim med in po 
praznikih.
Na žalost se precej naših malih kosmatinčkov odzove na 
pokanje petard in raket s strahom, nemirom, drgetom, 
skrivajo se, pogosto bruhajo in dobijo drisko. Vsi ti znaki 
pomenijo, da se odzovejo z vsemi znaki hudega stresa, ki 
ima skrajno negativen učinek na našo žival. Nekateri kužki 
začnejo po poku nervozno in neustavljivo lajati, kar je zelo 
moteče za lastnike in tudi za sosede. Taki kužki se sicer ne 
bojijo in niso prestrašeni, so pa zaradi pokanja zelo nervozni, 
imajo zelo povečan prag vzdražljivosti in se odzivajo 
intenzivno in burno z motečim laježem. Pogosto prihajajo v 
nevarnost, ker želijo z zobmi uničiti predmet, ki poka ali se 
iskri. Pri tem lahko pride do hudih poškodb ustne votline. 
Dogaja se, da kuža ugrizne v raketo, ki je prižgana in čaka na 
vzlet. Enako je tudi pri petardah, kadar psu raznese petardo 
v ustih, ki jo je lovil po tleh. Kaj narediti in kako lahko 
zaščitimo svojega psa pred stresom v teh prednovoletnih 
dneh? Odgovor na omenjeno vprašanje poiščimo v 
veterinarskih ustanovah, ki se ukvarjajo s psihosomatskimi 
motnjami malih živali, plašnostjo, strahom, epilepsijo in 
drugimi. Treba se je temeljito pogovoriti z lastnikom psa in 
na podlagi anamneze, ki jo dobimo, se odločimo za

medikamentozno terapijo individualno po pacientu. 
Lastniku nato izdamo potrebno število tabletk z navodilom, 
kako in kdaj naj jih uporabi pri svojem psu. Opozoril bi 
lastnike psov, da je samoiniciativna in nepravilna uporaba 
najrazličnejših pomirjeval, namenjenih za zdravljenje ljudi 
zelo neprimerna, celo nevarna, saj lahko privede do živčnih 
ekscitacij, potenciranega strahu in panike pri živali. Lahko si 
predstavljate sceno, ko imamo doma popolnoma panično 
prestrašenega psa zaradi pokanja petard, zraven tega pa še 
tako močno omotičnega zaradi nepravilne uporabe 
pomirjeval, da kar pada in se kotali po stanovanju, zraven pa 
panično laja. Resnično katastrofalno stanje, ki nam lahko 
zelo pokvari praznični večer. Kot osnovo pa vsekakor 
svetujem lastnikom psov, ki se bojijo pokanja, da začnejo 
svojemu psu dajati zdravilo proti stresu, ki je na naravni 
osnovi in ga je treba začeti dajati najmanj 14 dni pred 
pričakovanimi stresnimi dogodki. Zdravilo se dobi v bolje 
založenih veterinarskih ustanovah.
Nasvet glede prehrane malih kosmatinčkov bo tokrat 
kratek. Izogibati se je treba začinjeni hrani z mize, ostankov 
hrane za ljudi, prepovedane so kosti, predvsem perutninske, 
suhomesnati prekajeni in slani mesni proizvodi. Tudi 
sladkarije, ki jih imajo naši ljubljenčki neizmerno radi, so 
neprimerne in najbolje je, da jih ne ponujamo našim živalim, 
če pa že, pa res v majhnih omejenih količinah. Posledice 
nepravilne prehrane so bruhanja, driske, zaprtje, alergije s 
praskanjem in še bi lahko našteval.
Pravočasna pridobitev zdravil pri svojem veterinarju zoper 
strah in paniko pri pokanju pirotehnike in načelnost in 
zmernost pri prehranjevanju naših kosmatinčkov sta 
zagotovili, da bomo praznike preživeli skupaj z našimi 
malimi prijatelji zadovoljni in srečni.

E=E
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ALEKSANDER IN DAVID MAJCEN: ustvarjalna brata, ki 
obujata običaj kovaštva in rezbarjenja v Trnovski vasi

V teh že malo bolj mrzlih dneh sem obiskala "Kosove" v 
Trnovcih, kjer živita mladeniča, ki se ukvarjata z dvema že 
precej izumirajočima obrtema - kovaštvom in rezbarjenjem. 
Ker sta v tej obrti zelo aktivna in s svojim delom navdušujeta 
širšo okolico, sem se odločila, da vam njuno delo pobližje 
predstavim. Aleksander, nam bolj znan kot Sandi in David 
sta s svojim delom navdušila tudi mene.

Povejta, s čim se ukvarjata?

SANDI: Jaz se ukvarjam bolj s kovaštvom, medtem ko 
Davida bolj zanima in je bolj aktiven v rezbarjenju. Trenutno 
je to še bolj hobi, vendar imava željo, da nekoč to postane 
najina služba. Svoje izdelke trenutno prodajava preko 
dopolnilne dejavnosti na kmetiji, preko spletne in fizične 
prodaje.

DAVID: Ne trudiva pa se samo na področju prodaje. Ti dve 
obrti skušava tudi pobližje predstaviti širši množici, tako da 
organizirava tudi neke vrste delavnice, kjer skušava različne 
generacije naučiti veščin teh dveh obrti. Sandi, ki se ukvarja 
s kovaštvom nudi predvsem individualne delavnice, medtem 
ko so moje delavnice namenjene širši množici. Tako smo 
letos poleti na primer na Simonovi domačiji rezbarili. Vsak si 
je naredil svojo žlico, s katero smo si potem privoščili golaž, 
ki se je ob rezbarjenju kuhal na odprtem ognju. Tako smo 
preživeli prijeten dan, na katerem smo se podružili ter se

obenem marsikaj novega naučili.

Kdo vaju je navdušil nad kovaštvom in rezbarjenjem?

SANDI: Pri meni se je začelo pred približno štirimi leti, ko 
smo potrebovali orodje in orožje v okviru rimskih iger, ki se 
jih vsako leto s turističnim društvom udeležujemo. Ker je do 
tega orodja in orožja bilo težko priti, sem se odločil da ga
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ustvarim sam. In potem se je to veselje stopnjevalo. 
Trenutno se ukvarjam predvsem s tem, da ustvarjam orodje 
in rezila, ki jih tudi prodajam.

DAVID: Jaz sem začel pred približno dvema letoma. Malo 
me je navdušil Sandi, vendar je mene zamikala druga obrt, 
kot njega. Tako imava trenutno vsak svojo delavnico, saj 
težko ustvarjava skupaj. Sandi je predvsem v stiku z ognjem, 
jaz z lesom ... To pa vemo, da ni ravno dobra kombinacija.

Kje sta se naučila teh dveh obrti?

DAVID: Glavne informacije in znanje sva pridobila iz 
interneta, ki je pomemben vir informacij v današnjih časih.

SANDI: Omeniti pa moram, da se udeležujeva tudi različnih 
delavnic, kjer pridobiva dodatno znanje ter nova 
poznanstva. Udeležila sva se tako delavnic v Rakičanu,

Bohinju, jaz sem bil tudi v Franciji. V Sloveniji ne dolgo 
obstaja tudi društvo, ki povezuje ljubitelje kovaštva ter je 
obenem dodatni vir informacij.

Kakšni so vajini cilji za prihodnost?

DAVID: Predvsem približati ti dve obrti širši množici, tudi 
izven meja Trnovske vasi. Obenem imava v planu 
organizirati delavnice, razširiti prodajo ter delati to, kar naju 
veseli, to pa sta predvsem rezbarjenje in kovaštvo.

SANDI: Najin cilj je predvsem, da nad tema dvema obrtema 
navdušiva različne generacije ter obudiva spretnosti, ki 
tonejo vse bolj v pozabo.
Najlepše bi se zahvalila Davidu in Sandiju, da sta privolila v 
intervju. Obenem želim, da bi s svojim delom navdušila širšo 
okolico. Obenem pa nam lahko služita kot dober vzgled, saj 
ustvarjalno preživljata svoj čas, obenem pa ob vseh njunih 
hobijih še vedno najdeta čas za prijatelje, aktivna sta tudi v 
različnih društvih.

Tamara TRI N KAUS

SREČANJE VRHOFCOV:

"Oj, mošt kaj še je blo, ko si vino postal?"

m

Ir T ■
.

10. n. 2018 (na Martinovo soboto) smo se ponosni Vrhovci 
(prebivalci Bišečkega in Trnovskega Vrha) družili na že 
tradicionalnem srečanju Vrhofcov.
Na srečanju nam je nekdo ukradel mošt ... Odnesel ga je 
sveti Martin, ki je mošt spremenil v vino, v prav tako 
tradicionalnem krstu vina. Ker so nas ob dobri glasbi ves 
večer srbele pete, smo se naplesali ob zvokih ansambla

■

Opev. Zabava se je ob dobri družbi in kapljici žlahtnega vina 
zavlekla pozno v noč.
Zahvaljujemo se organizatorjem srečanja, obenem pa se 
veselimo ponovnega srečanja.

Ponosna Vrhovčanka 
Tamara Trinkaus
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Društvo ljubiteljev stare tehnike Trnovska vas: 
"za nami je aktivno leto "

Vse bolj se nam približuje zaključek leta 2018 in vse bolj se v 
našem društvu nostalgično spominjamo letošnjega leta, ki 
še niti ni za nami.

Kot glavni dogodek letošnjega leta bi izpostavili 12. 
tradicionalni reli, ki smo ga organizirali dne, 28. 6. 2018, ko 
smo se kljub dežju v velikem številu dobili pred gostiščem 
Siva čaplja, od koder smo krenili proti Sveti Trojici. Tam so 
nas prijazno sprejeli in nam pokazali njihovo cerkev, 
samostansko klet in knjižnico. Sledila je pogostitev pri 
njihovem lovskem domu. Tukaj bi se radi še enkrat zahvalili 
za vso gostoljubnost. Zahvalili pa bi se tudi domačemu 
gasilskemu društvu iz Biša, ki smo ga obiskali na poti do 
naše končne postojanke. Pokazali so nam uporabo stare 
gasilske črpalke, njeno uporabo smo prakticirali tudi sami. 
Obenem pa so nas pogostili z narezkom, tako da lakote ta 
dan res nismo poznali. Na to smo krenili proti končni 
postojanki, Simoničev! domačiji. Tam smo spet jedli, pili in se 
veselili.

Ni pa to edini dogodek, ki smo ga organizirali v tem letu 
(organizirali smo več voženj, izlet, čiščenje Simoničeve 
domačije, sodelovali smo na razstavi ...). Udeležili smo se 
tudi številnih voženj, relijev sosednjih vasi, kjer smo s

ponosom predstavljali našo društvo in našo občino.

Obenem pa vabimo nove bodoče člane, ki so ljubitelji stare 
tehnike (bodisi lastniki kakšnega vozila, ali pa tudi ne), da se 
nam pridružijo na našem občnem zboru v začetku februarju. 
Se že veselimo novih članov.

Bolfenško društvo ljubiteljev stare tehnike Trnovska vas

22. december 2018 - TD TRNOVSKA VAS

ZAKLJUČEK S KARTANJEM 
(ŠNOPS V DVOJICAH)

S pričetkom ob 18.00 v večnamenski dvorani v Trnovski 
vasi.
Tako kot vsako leto bomo tudi letos priredili zaključek, ki 
ga bomo popestrili s kartanjem. Tako prosim vse, ki bi se 
želeli udeležiti kartanja, da me kontaktirate zaradi 
organizacije. Pridite, več kot nas bo, bolj veselo bo. 
Pogostitev in simbolične nagrade bodo seveda tudi tokrat. 
Metka - 041835232

Predsednica TD: 
Metka Nedelko



6 in 7. oktober 2018

HRVAŠKA KOSTAJNICA

Še en lep jesenski vikend je mimo, ki smo ga TURISTI imeli 
na hrvaško-bosanski meji, ko smo že petič obiskali 
KOSTANIJADO v hrvaški Kostajnici.
Naslednje leto se bomo na povabilo Turističnega društva 
Sisak, začeli predstavljati v SISKU.

POHOD OD KLETI DO KLETI 
PROTI SVETEMU MARTINU

*

Upravni odbor Turističnega društva Trnovska vas se je 
odločil, da bomo letos v projektu pohoda od kleti do kleti 
proti sv. Martinu obiskali SVEČINO. Tako smo organizirali 
avtobus, ki nas je v soboto, ob 9. uri odpeljal v Jurij, kjer se je 
pohod pričel.
Prva pogostititev pri predsednici TD društva Jurij.
Nato smo čez griče in gozd prehodil pot, vse do sosednje 
Avstrije, kjer so nas pričakali na kmečkem turizmu 
PUSCHNIG8, z dobro kapljico in obloženimi kruhki, ki so nam 
šli v slast, imeli smo tudi voden ogled kleti.
Pot se je nadaljevala po Avstriji v Slovenijo na Turizem 
DREISIEBNER, kjer smo imeli spet voden ogled kleti z 
degustacijo in s prigrizki, na koncu pa smo v njihovi trgovini 
lahko kupili tudi kaj za domov.
Ker smo prehodili že 9,5 km in nas je dobila noč, smo pot 
nadaljevali z avtobusom do Jamška, kjer smo ob siru 
pokušali tudi njihovo vino.
Na koncu poti smo se ustavili še na večerji v gostilni 
ARZENŠKOV HRAM.
Zahvala gre tudi našemu mlademu harmonikarju, Nejcu 
Štumbergerju za raztegovanje meha čez cel dan.
Avtobus smo povsem zapolnili in upam, da bo tudi naslednje 
leto tako.

Predsednica TD: 
Metka Nedelko de
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Aktivnost v KORK
vO

»= E

Iz KORK Ptuj smo prejeli pakete ter jih še isti dan razdelili 
med ljudi, ki so pomoči potrebni. Ker se bližajo božični in 
novoletni prazniki smo se odločili, da bomo letos, kakor je to 
že v navadi, obiskali naše občane, ki so v domovih za 
ostarele v Lokavcu, Muretincih in Lenartu. Obiskali bomo

Vabilo na krvodajalsko akcijo
Rdeči križ Slovenije 
KORK Trnovska vas

vabi na krvodajalsko akcijo, ki bo v četrtek, 3. januarja 2019, 
med 7.00 in 11.00, na Oddelku za transfuzijsko medicino 
Ptuj!

VABUENI!

tudi starejše občane in invalide v naši občini.
V mesecu novembru (4. 11.) smo ponovno organizirali 
brezplačno merjenje krvnega tlaka, holesterola in krvnega 
sladkorja. Meritve smo tudi tokrat izvajali ob pomoči gospe 
Andreje Krajnc, ki se vedno odzove prošnji za sodelovanje. 
Meritve, ki smo jih tokrat izvedli, se je udeležilo skoraj 60 
občanov.
V mesecu aprilu (15. 4.) bomo ponovno organizirali 
brezplačno merjenje krvnega tlaka, holesterola in krvnega 
sladkorja. Planiran pa je tudi prvomajski pohod na Zavrh. 
Vsem občanom in občanka želimo vse lepo ob praznovanju 
božičnih praznikov, v novem letu 2019 pa seveda veliko 
sreče in zdravja.

Za KORK: 
Marija Maguša

TEKMOVANJE V KEGLANJU S KROGLO NA VRVICI
V času praznovanja 20. občinskega praznika Občine 
Trnovska vas je DU Trnovska vas priredilo tekmovanje med 
društvi v keglanju s kroglo na vrvici, ki je potekalo 7. 10. 
2018, s pričetkom ob 13. uri, na športnem igrišču v lepem 
nedeljskem popoldnevu.
Vsa društva smo povabili na tekmovanje. Vabilu sta se 
odzvali samo dve društvi, in sicer Bolfenško društvo 
ljubiteljev stare tehnike, ki sta ga zastopala g. Alojz Benko in 
g. Alojz Fekonja ter Društvo za ohranjanje običajev iz Ločiča.

Turistično društvo je bilo v tem času v Bosni in Hercegovini, 
ostala društva pa niso uspela sestaviti ekip. Kljub vsemu 
smo sestavili šest ekip, in sicer:
- ekipa Društva za ohranjanje običajev Ločič,
- ekipa Bolfenško društvo ljubiteljev stare tehnike,
- ekipa DU Trnovska vas 1
- ekipa DU Trnovska vas 2
- ekipa DU Trnovska vas 3
- ekipa planinski pohodniki DU Trnovska vas.

Vsaka ekipa je štela pet članov in je imela na razpolago 50 
metov na polno in 50 metov na čiščenje, skupaj torej 100 
metrov. Ker imamo od septembra dve kegljišči, je 
tekmovanje potekalo tako, da smo na enem kegljišču izvajali 
mete na polno, na drugem po mete na čiščenje. Tekmovanje 
je v pravem športnem duhu potekalo do zaključka.
Zmagala je ekipa planinski pohodniki DU Trnovska vas v 
sestavi Andrej Smiljan, Marjan Mesareč, Krista Vršič, Ernest

Vršič in Simon Zajšek, ki je dosegla 395 točk. Drugo mesto je 
osvojila ekipa DU Trnovska vas 2 v sestavi Mirko Jakop, 
Franc Mohorič, Marjan Mesareč, Anton Kupljen in Marija 
Arnuga, ki je dosegla 389 točk. Tretje mesto pa je pripadlo 
ekipi DU Trnovska vas 1 v sestavi Alojz Polanec, Mirko 
Kogler, Franc Fras, Srečko Pukšič in Efka Brumen, ki je 
dosegla 387 točk. Najboljši posameznik je bil Mirko Kogler z 
doseženimi 97 točkami, druga sta bila Marjan Mesareč in 
Srečko Pukšič z doseženimi 91 točkami in tretji posameznik 
je bil Jože Cafuta z doseženimi 88 točkami.
Vsem dobitnikom pokalov lepe čestitke. Lep pozdrav v 
upanju, da se naslednjič dobimo v večjem številu.

Simon Zajšek



NOVOLETNE ZAOBUUBE
V času, ki ga živimo, ima vedno več 
ljudi težave s prekomerno telesno 
težo, vedno bolj pogoste pa so tudi 
bolezni srca in ostale bolezni 
sodobnega časa. Porast teh je 
zaskrbljujoče visok, a ljudje za to, da bi 
jih preprečili, naredijo zelo malo. Hiter 
življenjski ritem in način dela ter 
življenje nasploh so glavni razlogi za 
razmah prej omenjenih bolezenskih 
stanj. Ljudje dnevno zaužijemo veliko 
več kalorij, kot jih porabimo, poleg 
tega pa smo telesno zelo malo (ali pa 
skoraj nič) aktivni.
Novo leto je čas za spremembe in 
nove začetke. Je simbolika novega 
začetka, zato ga mnogi izkoristijo za 
nov začetek tudi na področju 
doseganja osebnih ciljev. Novoletne 
zaobljube so med nami pogoste, a le 
redki se jih držijo in v njih vztrajajo dlje 
od nekaj tednov.
Na lestvici novoletnih zaobljub kraljuje 
»shujšal/a bom«. Spopad s kilogrami si 
vsako leto obljubi 73 milijonov 
Evropejcev.

Scenarij pri veliko ljudeh, z novoletno 
zaobljubo o koncu nezdravega načinu 
življenja, je videti nekako takole:

- če se le da, pričnejo vsak dan 
obiskovati treninge
- čez noč se začnejo zelo zdravo 
prehranjevati
- po vsej verjetnosti si kupijo komplet 
opreme za vadbo (superge, rokavice, 
trenirko, športno uro...)
- to odločitev na široko in glasno širijo 
med znance

Prvi teden vsak dan obiskujejo vadbo 
in zelo pazijo na vnos zdravih živil. Že v 
naslednjih nekaj tednih pa se vsa ta 
neverjetna zagnanost in volja kar 
nekje izgubita.
Tako radikalne spremembe navadno 
ne obrodijo sadov, saj so zaobljube, s 
katerimi naj bi čez noč dobesedno 
postali nov človek, redkokdaj tudi 
uspešne.
Kako se torej lotiti novoletnih 
zaobljub, da bodo obrodile sadove? 
Novoletne zaobljube so lahko zelo 
motivirajoče in na koncu zelo uspešne, 
a potreben je nekoliko drugačen 
pristop.
Vsega se je potrebno lotiti nekoliko 
bolj premišljeno. Če ste na področju 
zdravega prehranjevanja in telesne 
aktivnosti popoln začetnik, svoje

novoletne zaobljube pričnite 
udejanjati postopoma. Svojih 
prehranjevalnih navad ne spremenite 
kar čez noč. Postopoma pričnite z 
vnosom bolj zdrave hrane in znižajte 
vnos predelane hrane.
Lahko se na primer pridružite 
kateremu od spletnih forumov, ki so 
namenjeni širjenju zdravega načina 
življenja, se posvetujete s kakšim 
kvalitetnim osebnim trenerjem, lahko 
pa se obrnete tudi na nas. Z veseljem 
pomagamo z nasveti vsakomur, ki se je 
željan učiti in izvedeti kaj novega s 
področja izboljšanja kvalitete življenja, 
zdravih prehranjevalnih navad in 
treningov.
Kar lahko še storite pa je, da pričnete z 
vadbo v fitnes centru. Zavedajte se, da 
obisk centra ne pomeni, da je vse že 
storjeno. Tu se vaša pot pravzaprav 
šele začne. Priporočam, da se vsega 
lotite sistematično, saj lahko v 
nasprotnem primeru tudi tu kaj hitro 
izgubite motivacijo in voljo. Kako se 
tega lotite, je odvisno od tega, kako 
dobro ste telesno pripravljeni. 
Vzemimo za primer popolnega 
začetnika oz. nekoga, ki že vsaj nekaj 
let ni bil telesno nič aktiven in ima tudi 
prekomerno telesno težo.
Tak človek naj se telesne aktivnosti loti 
postopoma, ta pa naj bo zmerne 
intenzivnosti. Poiščite pomoč - vsaj na 
začetku. Tako kot za vozniški izpit ali 
učenje tujega jezika, brez inštruktorja 
tudi pri fitnesu ne gre. Pri fitnesu je 
vsaj na začetku pomembno, da 
poiščemo pomoč, ki nam pokaže 
pravilno izvedbo vaj, nas popravi in 
poda smernice zdravega
prehranjevanja.
Vedno pa je dobro, da se predhodno 
pogovorite z dobro usposobljenim 
osebnim trenerjem, ki zna prisluhniti 
vašim potrebam in željam.
Nekdo, ki se je v zadnjih desetih letih 
zredil za 40 kg se mora zavedati, da se 
v enem mesecu ne bo mogel znebiti 
deset let grehov. Potrebno bo dati 
času čas, da se vzpostavi normalno 
stanje in da začne metabolizem 
delovati kot je potrebno. Včasih morda 
v prvih mesecih skorajda ni opaznih 
rezultatov, pa čeprav je oseba izgubila 
pet odstotkov maščobe in pridobila 
štiri odstotke mišične mase. Čeprav 
tehtnica še vedno kaže enako težo, je 
izgled že popolnoma drugačen 
Osebni trener vam tako predstavi:
• ZAKAJ (izboljšana samopodoba, 
izguba telesne teže, več življenjske

energije, izboljšano zdravstveno stanje
...)
• KAKO (aerobna aktivnost, 
anaerobna aktivnost, mobilizacija...)
• KDAJ (na tešče, po treningu, zvečer, 
zjutraj...)
je določena aktivnost oz. vadba 
primerna za vas.

Če se tega lotite na tak način, bodo 
novoletne zaobljube veliko lažje 
dosegljive in uresničljive. Tako se ne 
boste znašli v začaranem krogu, kot se 
to žal dogaja mnogim, ki obiskujejo 
fitnes centre in ne vedo, kako pravilno 
uporabljati različne principe treningov. 
Želja po spremembi ali izpolnitvi 
določenega cilja mora izhajati iz vas 
samih in ne od nekoga drugega. 
Novoletne zaobljube o bolj zdravem in 
aktivnem načinu življenja naj 
postanejo del vašega vsakdana. Zato 
je zelo pomembno, da se jih lotite z 
veliko mero pozitivnih misli in energije 
ter pri vsem skupaj karseda uživate.

Tako o novoletnih zaobljubah razmišlja 
Vesna Krebs iz Fitnes centra Zdravo na 
Ptuju, ki pravi:

»Mnogo zadovoljnim strankam, ki so 
se znašle v začaranem krogu, smo v 
Fitnes centru Zdravo pomagali najti 
rešitev. Med njimi ste lahko tudi vi. 
Skupaj bomo našli odgovore na vsa 
vprašanja in rešili vse zagate s 
področja zdravega prehranjevanja in 
treningov.
Vse, kar morate storiti je, da si 
rezervirajte termin z BREZPLAČNO 
ANALIZO TRENINGA IN PREHRANE«.

Zapisala Tina Vertič
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C E ŠPORTNI OKTOBER
V okviru športnega oktobra so tudi letos potekale različne 
športne aktivnosti, ki so jih organizirali zagnani 
»kengurujčki« - paintball, kolesarjenje po vaseh, odbojka, tek 
po vaseh in FIFA turnir.

PAINTBALL (organizator Aleksander Majcen)

Kdaj je potekal paintball v okviru športnega oktobra? Kdo 
vse se ga je udeležil? Kako je potekala igra?
Aleksander: Paintball je potekal v soboto, 13. oktobra. 
Udeležilo se nas je veliko članov, prišli pa so tudi novi obrazi, 
ki so bili zainteresirani za igro. Pričelo se je tako, da smo se 
opremili z vso potrebno opremo, razdelili smo se v dve 
skupin, nato smo določili še, kje katera ekipa začne in igra se 
je lahko pričela.
Kaj sploh je paintball? Kakšno opremo potrebujemo, da 
lahko pri igri sodelujemo? Kako dolgo običajno traja igra? 
Aleksander: Paintball je igra markiranja (barvanja
nasprotnika), s tem pa se lahko igrajo različne igre. Na 
primer osnovna igra je eliminacija. To pomeni, da je 
potrebno markirati vse člane nasprotnikove ekipe, da 
dosežeš zmago. Nam najljubša je igra osvoji zastavico, ki k 
eliminaciji doda še eno možnost: zastavico na sredini 
poligona. Če ekipa ukrade zastavico in jo prinese v svoj 
tabor (tam kjer ekipa prične igro) avtomatsko zmaga. Igra 
lahko tako traja zelo dolgo ali pa je končana v par sekundah.

Oprema ki jo potrebujemo je: marker (puška), jeklenka s 
plinom, barvne kroglice, maska, zaščitna obleka ter seveda 
primerna obutev.
Aleksander, kot organizator paintball-a si gotovo velik 
navdušenec te igre. Kdo te je navdušil za igro in kdaj? 
Aleksander: Navdušili smo en drugega že kot fantje v šoli, 
ko smo videli videoposnetke. Ampak smo še bili takrat 
premladi za nakup opreme, zato je to navdušenje moralo 
malo počakati.
Kje v naši občini se nahaja »igralni prostor«? Kdo ga je 
pripravil? Kdo skrbi za ohranjanje prostora?
Aleksander: Igralni prostor, ki ga kličemo kar poligon, smo si 
uredili v gozdu zraven strelišča lovcev v Trnovski vasi. 
Postavili smo si ga sami, na vsakih par mesecev pa imamo 
tudi delovne akcije, kjer dodajamo in popravljamo ovire ter 
se seveda družimo.
Kakšno opremo ima vse na voljo ŠDK?
Aleksander: ŠDK ima trenutno na voljo 10 kompletov za 
markiranje, velike polnilne jeklenke ter veliko leseno škatlo, 
v kateri je vse skupaj pospravljeno. Letos smo tudi veliko

vložili v menjavo C02 jeklenk za jeklenke na stisnjen zrak, ki 
nam omogočajo markiranje v hladnejših dneh.
So pri igri možne kakšne poškodbe?
Aleksander: Seveda kot pri vsakem športu prihaja tudi pri 
paintball-u do poškodb. Poligon je v gozdu, zato je še toliko 
bolj pomembno, da se pred pričetkom igre ogrejemo.

KOLESARJENJE (organizator Vid Murko)

' :«■ '„‘j«“

Za vse kolesarske navdušence je bilo tudi letošnje leto 
organizirano kolesarjenje po vaseh občine Trnovska vas, ki je 
potekalo pod okriljem Vida Murka. Toplo jesensko nedeljsko 
dopoldne je pritegnilo številne kolesarje, ki so v dobri družbi 
aktivno in zabavno izkoristili čas.
Koliko kolesarjev se je udeležilo? Od koliko do koliko let so 
bili stari?
Vid: Letošnjega kolesarjenja se je udeležilo 36 kolesarjev. K 
največji udeležbi zadnjih nekaj let je botrovalo odlično 
vreme. Povabilu na kolesarjenje so se odzvali tudi člani 
Kolesarskega društva Selce, ki so bili tudi v večini. Pohvaliti 
je potrebno tudi mladino iz Trnovske vasi, saj se število 
mladih kolesarjev iz leta v leto povečuje. Marko Sušnik je bil 
letos najmlajši udeleženec. Zasluži si vse pohvale, saj je pri 
komaj 7-ih letih uspešno prevozil celotno traso.
Kje je potekala trasa? Kako dolga je bila? Je bila primerna za 
vse starosti? Kako hitro so prispeli prvi kolesarji na cilj?
Vid: Krožna trasa, dolžine 14 km je potekala po obronkih 
Trnovske vasi. Prizadevali smo si progo speljati po vseh 
vaseh naše občine. Začeli smo na igrišču v Trnovski vasi, 
kolesarili skozi Trnovce do Ločiča, kjer smo zavili desno proti 
Ločkemu Vrhu in nato mimo destrniškega pokopališča do 
Trnovskega Vrha. Nadaljevali smo skozi Bišečki Vrh, pri 
»mlaki« zavili levo, nato skozi Črmljo in Sovjak do Šolkovih v 
Bišu. Preostala nam je samo še pot po glavni cesti do 
Trnovske vasi in spet nazaj na igrišče, kjer smo pripravili 
okrepčilo za vse udeležence.
Kakšni so bili vtisi udeležencev?
Vid: Udeleženci so bili s traso zadovoljni, saj je primerna prav 
za vse kolesarje.
Kako bi lahko pritegnili še več ljudi?
Vid: V naslednjih letih bomo skušali na kolo privabiti čim več 
mladine in na takšen način naše kolesarjenje dvigniti še na 
višji nivo.
Kako dolgo pa že ti aktivno kolesariš? Zakaj si se odločil za 
ta šport? Koliko km na teden, mesec, leto prekolesariš?
Vid: S kolesom se zelo rad vozim že od malega. Aktivneje



sem začel kolesariti leta 2012, ko sem si kupil prvo cestno 
kolo. Lansko leto sem zaradi poškodbe hrbta opustil igranje 
nogometa in ves prosti čas posvetil kolesarjenju. Letos sem 
se tako odločil nastopiti na slovenskem amaterskem 
prvenstvu, kjer sem dosegel tudi nekaj odličnih rezultatov. 
Za dobro pripravljenost na dirkah je bilo potrebnega veliko 
treninga in tudi kar nekaj odrekanja. Ogromno število ur 
preživetih na kolesu (cca 350 h) na koncu privede tudi do 
kar precejšnje kilometrine. Števec je ob koncu leta pokazal 
na nekaj več kot 10.000 km.

ODBOJKA (organizatorka Lea Kos)

Rekreativni turnir v dvoranski odbojki je potekal v soboto, 
20.10. 2018, v telovadnici OŠ Trnovska vas ob 14. uri.
Koliko ekip je bilo na turnirju?
Lea: Letos smo se organizatorji odločili, da povabimo le 
ekipe iz sosednjih občin in domačo ekipo iz Trnovske vasi, 
zato so bile na turnir prijavljene 4 ekipe, od tega pa je ena 
ekipa odpovedala.
Kakšna so bila pravila tekmovanja? Kdo je bil v vlogi 
sodnika?
Lea: Ker je bil turnir prijateljske narave, so si ekipe med 
seboj sodile kar same. Ekipe so pokazale odličen fair play, 
tako da nismo pogrešali sodnika. Pogoj za prijavo ekipe na 
turnir je bil ta, da je morala vsaka ekipa od štirih v ekipi imeti
' la 11—ii I—

vsaj eno predstavnico ženskega spola.
Kakšni so bili rezultati turnirja?
Lea: Tretje mesto je usvojila domača ekipa iz Trnovske vasi 
pod imenom Kenguruji, drugo mesto ekipa Pande in prvo 
mesto ekipa Kosi. Po turnirju so se vsi udeleženci turnirja 
udeležili občinskega praznika in bolfenške veselice.
So ekipe prejele kakšne pokale, nagrade?
Lea: Vse tri ekipe so dobile pokale za svoj trud na 
odbojkarskem turnirju v Trnovski vasi.

TEK (organizatorka Martina Potrč)
Kdaj je potekal tek po vaseh? Koliko let ga že vodiš? 
Martina: Tek je potekal v soboto, 3.11. 2018. Tek sem vodila 
tokrat šele drugič.
Koliko tekačev se ga je udeležilo? Koliko so bili v povprečju 
stari?
Martina: Glede na vremenske razmere se je teka udeležilo 
nekoliko manj tekačev. Menim, da se ljudje, ki se s športom 
ukvarjajo zgolj amatersko in v prostem času, po domače 
rečeno, kadar vremenske razmere za njih niso popolne, 
gibanju velikokrat izognejo. Starost tekačev se je nagibala v 
zrela leta.
K/e je potekala »tekaška pot«? Kako dolga je bila?
Martina: Tekaška pot je bila kot zmeraj zelo razgibana in je 
potekala po večini vaseh naše občine. Kot vsako leto je bilo 
tudi tokrat možnost izbire trase na 10 km in na polovico 
krajši progi.
Kako hitro so prispeli prvi tekači na cilj?
Martina: Glede na težavnost trase, ki ni med lahkimi, je 
najhitrejši pot pretekel v približno 45 minutah. Natančno 
vsakega rezultata glede na čas nismo beležili, saj je tek v prvi 
vrsti potekal zato, da občane povabimo k temu imenitnemu 
naravnem gibanju - teku in da se ljudje, po dušah športniki, 
družijo, srečajo.
So bili tekači na koncu zelo utrujeni?
Martina: Nekateri so bili na cilju vidno utrujeni, drugi so cilj 
prečkali nasmejani, še zmeraj polni kondicije in motivacije za 
še daljšo progo.
So jih na koncu čakale kakšne motivacije nagrade?
Martina: Najhitrejši so prejeli ročno izdelane medalje iz lesa. 
Martina, ti si tekačica.
Kako dolgo že aktivno tečeš?
Martina: Teči sem pričela šele po dolgi rehabilitaciji moje 
poškodbe leta 2014, ko sem zaključila nogometno kariero. 
Tako rečeno redno in aktivno pa tečem zadnje leto, morda 
dve. Tek pa me spremlja seveda že celo življenje, saj je tudi
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»= E bil osnova v mojem športu - nogometu.
Kako potekajo tvoji treningi? Koliko pretečeš na dan? 
Koliko dni v tednu tečeš?
Martina: Tečem zmeraj, ko se da, povsod, po gozdovih, 
hribih, gorah, poljih, travnikih, cestah, kjer mi narava 
omogoča. Načrtno ne tečem po kakšnem planu ali sistemu. 
Poskušam teči čim več, na koncu tedna to včasih nanese 
tudi na 90 km, včasih le 30 km.
Na koliko tekmovanjih, maratonih si že bila?
Martina: Tek in na splošno gibanje (pohodništvo) me 
izpopolnjuje, me krepi in predvsem me dela človeka. Zaradi 
tega ne maram toliko hoditi po tekmovanjih, raje imam 
tekme sama s seboj ali skupaj z mojimi prijatelji, s katerimi se 
odpravljam na daljše trase, na katerih je dobro imeti koga ob 
sebi. Si pa želim uradno zabeležiti določene kilometrine v 
teku, zato sem se letos pomladi udeležila Istrskega 
maratona v Kopru, kjer sem kot strela iz neba, še danes ne 
vem kako, zmagala in kasneje še ene tekme ultra trail teka v 
Vipavi. Kadar mi čas dopusti, se udeležim tudi bližnjih 
tekmovanj na našem severovzhodnem delu Slovenije. Tukaj 
gre predvsem za tekme na krajše razdalje, v katerih pa 
osebno ne vidim toliko smisla in se jih udeležim zgolj 
namesto "treninga".
Koliko je bila dolga najdaljša pot, ki si jo pretekla?
Martina: Najdaljša je bila 74 km, zanjo sem morala preteči 
kar nekaj naših okoliških občin. Mi je pa še zmeraj med 
ljubšimi daljšimi trasami 60 km prečkanje Pohorja iz 
Maribora do Slovenj Gradca. Ravno ta vikend, ker nas sedaj 
že malo ovira vreme, sem preživela nedeljsko dopoldne v 
dolini reke Glinščice, kjer sem pretekla skoraj maratonsko 
razdaljo iz Kozine do Trsta po stari železniški poti in nazaj 
proti Krasu.

FIFA (organizator Sašo Arnuga)
Tradicionalni turnir v FIFI je potekal v petek, 2. 11. 2018, ob 
20. uri v večnamenski dvorani Trnovska vas.
Kaj je to FIFA turnir?
Sašo: FIFA je priljubljena videoigra, v kateri si izbereš 
poljubno nogometno ekipo in igraš proti nasprotniku. 
Organizirali smo turnir, ki smo ga odigrali po klasičnem 
turnirskem sistemu. Posamezniki so bili razdeljeni v 8 
skupin, v katerih je bilo po 6 ekip, iz vsake izmed skupin pa 
sta se najboljša 2 uvrstila v zaključno fazo turnirja.
Koliko je bilo udeležencev? Kakšno opremo so potrebovali? 
Sašo: Število udeležencev iz leta v leto narašča, zato smo 
letos, zaradi lažje izvedbe turnirja, število mest omejili na 48. 
Tekmovanje je potekalo na igralnih konzolah XBOX One in 
Play Station 4, ki smo jih organizatorji priskrbeli že pred 
začetkom turnirja. Tako tekmovalci s seboj niso potrebovali 
nobene opreme.
Kaj ste/so igrali? Kakšna so bila pravila igranja/tekmovanja?

Sašo: Kot sem že omenil, je tekmovanje potekalo v videoigri 
FIFA 19. Tekmovalce smo pred začetkom turnirja z žrebom 
razvrstili v 8 skupin, kjer so se najprej pomerili znotraj 
skupin. Nato sta najboljša 2 iz vsake skupine napredovala v 
zaključni del turnirja.
Kakšni so bili končni rezultati? Kaj so prejeli najboljši?
Sašo: Prvi štirje tekmovalci so prejeli praktične in denarne 
nagrade. Prvo nagrado je osvojil Kristijan Fuks, ki je v finalu 
premagal Miho Orešiča. Boj za tretje mesto pa je pripadel 
Jakobu Gačniku, proti nasprotniku Krištofu Gačniku.
Ob tej priložnosti bi se še enkrat zahvalil vsem udeležencem 
ter vsem ki so pomagali pri organizaciji turnirja. Hvala tudi 
sponzorjem: spletni trgovini enaA, Frizerstvu Mira ter 
Bowling centru Ptuj, ki so priskrbeli praktične nagrade.

Dušanka Škamlec

Društvo za ohranjanje 
običajev Ločič zaključuje zelo 

uspešno leto

Predsednik društva g. Mirko Skurjeni je z delom in dosežki 
društva v letošnjem letu zelo zadovoljen.
Hvaležen je vsem, ki so prispevali svoj čas, energijo in dobro 
voljo ter se angažirali pri delu ali na kakršenkoli način 
prispevali k uspešni izvedbi zastavljenih ciljev. Podobnega 
sodelovanja si želi tudi v prihodnje in vošči:
»Članom, podpornikom, prijateljem in vsem občanom želim 
prijetne praznike, v novem letu pa veliko sreče, zdravja in 
uspehov«.



KONCERT »NEDEUSKO POPOLDNE UUDSKE PESMI« ^

V nedeljo, 4. novembra se je v domači večnamenski dvorani 
tudi letos odvijal koncert z naslovom »Nedeljsko popoldne 
ljudske pesmi«, ki ga pripravlja Kulturno društvo Trnovska 
vas. Gre za tradicionalno prireditev, ki je ena izmed 
osrednjih dogodkov povezanih s praznikom naše občine. 
Lepo domačo slovensko pesem so nam pričarali učenci 
domače podružnične šole pod vodstvom Majde Drumlič, 
sekciji KD OPZ Nasmeh pod vodstvom Aleksandre Papež in 
ŽeVS Simfonija.
V goste smo tokrat povabili: Stare prijatelje iz Kicarja, 
Ljudske pevke društva gospodinj Vitomarci, Ljudske godce 
TED LUKARI Dornava, Pevke ljudskih pesmi društva 
upokojencev Lenart, Pevce ljudskih pesmi »Prešmentani 
faloti« Stoperce in Pevke ljudskih pesmi »Leskovčanke« DL) 
Leskovec. Moram poudariti, da so se prav vsi nastopajoči 
izkazali tako z izvedbo kot s samim izborom pesmi.

Prireditev je na humoren način v domačem dialektu 
povezovala Valentina Muršec, ki se je letos času primerno 
predstavila kot Micika - kandidatka za poslanko.
Lik voditeljice in vezno besedilo je tudi tokrat domiselno 
ustvarila Andreja Krajnc. Za zvok v dvorani je poskrbel Alojz 
Fekonja. Ob koncu se je nastopajočim in vsem, ki so 
pomagali pri izvedbi koncerta, zahvalil predsednik KD Janko 
Krajnc, v imenu občine pa je spregovoril g. župan Alojz 
Benko.
Verjamem, da so obiskovalci, ki so lepo napolnili dvorano, 
preživeli res lepo nedeljsko popoldne ob poslušanju ljudskih 
pesmi.
Čeprav že nekaj let žal nimamo domače skupine ljudskih 
pevcev, v društvu z veseljem pripravljamo to prireditev in v 
njo vključujemo otroke ter mlajše generacije. Vse to z 
namenom, da prenašamo in ohranimo domačo ljudsko 
pesem za prihodnje rodove.
Ob koncu se zahvaljujem donatorjem, ki so nam pomagali 
pri realizaciji koncerta: Občina Trnovska vas, Gostišče Siva 
Čaplja, Kreativna PiKA d.0.0. in Vrtnarstvo Golob Branko in 
Valentina.

Janko Krajnc, predsednik KD Trnovska vas

OBVESTILO
Vabimo vsa društva, ustanove, vaške odbore, razna 
združenja in posameznike, da zapisujete vse vesele, 
zanimive pa tudi žalostne dogodke, ki jih v našem kraju 
piše življenje.

Če želite, da bomo kakšno pomembno dogajanje ali 
zanimivost na papir strnili mi, pa to sporočite odgovorni 
urednici.
Vse vaše prispevke in fotografije za naslednjo številko 
Trnovskega zvona, ki bo izšla predvidoma sredi marca 
2019, pošljite najkasneje do 1. marca 2019 na naslov:

- Občina Trnovska vas, Trnovska vas 42, 2254 Trnovska 
vas, s pripisom za Trnovski zvon,
- po e-pošti: andreja.krajnc@trnovska-vas.si ali jih 
oddajte v tajništvo občine.
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»= E DRUŽINA
Družina je osnovna enota človeške družbe. Je skupnost 
članov, ki jo vežejo bivanjske, prijateljske in sorodstvene 
vezi. Za njo je značilno skupno bivanje, ekonomsko 
sodelovanje in reprodukcija. Vključuje odrasle in otroke. 
Danes poznamo različne oblike družin 
(Povzeto po Wikipediji).
Družina je za odraščanje mladega človeka zelo pomembna, 
saj prav v njej pridobiva osnovne vrednote, daje pa mu tudi 
varno zavetje. Je prostor nenehnega spoznavanja, učenja, 
odpuščanja. Je vez, s katero smo povezani vse življenje. Je 
kraj, v katerem se vsi člani učijo ljubezni, spoštovanja, 
odgovornosti, potrpežljivosti in razumevanja.
Pri urah spoznavanja okolja smo kar neka časa namenili 
pogovoru o družini. Učenci so predstavili svoje družine 
govorno, pisno in likovno.

Majda Drumlič 
razredničarka 2. t, PŠ Trnovska vas

Moja družina je velika. Moji mami je ime Samanta, atiju pa 
Mitja. Imam dva brata. Prvemu je ime Maks, drugemu pa 
Maj. Ati dela na pošti. Mami sedaj ne hodi v službo, ker čuva 
Maja.

Marko Sušnik, 2. t

Moja mami nosi očala. Moj ati je zabaven. Moj brat je v 
tretjem razredu. Moja babi me vedno objema. Oba dedija 
sta stara enainsedemdeset let.

Žiga Hartman, 2. t

Ime mi je Klara. Stara sem 7 let. Sem učenka drugega 
razreda. Rada berem in sem dobra risalka. Imam mamo, 
očka in dva brata. Naša družina živi na vasi. Mami je ime 
Katarina. V prostem času rada gleda televizijo. Očku je ime 
Slavko. Po poklicu je gradbeni tehnik. V prostem času se 
druži s prijatelji in družino. Najstarejšemu bratu je ime 
Gašper in je učenec 5. razreda. Trenira nogomet in je odličen 
nogometaš. Drugi brat je Urban in je dve leti starejši od 
mene. Rad se igra z žogo.

Klara Moharič, 2. t

Ime mi je Rebeka. Stara sem 7 let. Sem učenka drugega 
razreda. Rada berem in sem dobra v plezanju. Imam 
mamico, očka in bratca. Naša družina živi v hiši na vasi. 
Mamici je ime Simona. Po poklicu je diplomirani ekonomist. 
V prostem času bere. Očku je ime Branko. Po poklicu je 
diplomirani inženir prometne tehnologije. Prosti čas izkoristi 
za igranje kitare. Bratcu je ime Jakob in hodi v vrtec.

Rebeka Roj, 2. t

Ime mi je Urška. Stara sem sedem let. Sem učenka drugega 
razreda. Rada berem in se učim. Naša družina je popolna. 
Moj bratec je star dve leti. Rad se igra z avtomobilčkom.

Urška Kos, 2. t

Mojemu atiju je ime Franci. Mojemu bratu je ime Klemen in 
hodi v 6. razred. Jaz hodim v 2. razred. Moji mami je ime 
Klavdija in dela v tovarni. Moji prababici je ime Marija.

Lucija Benko, 2. t

USTVARJALNA DELAVNICA
V torek, 27.11. 2018 je skupaj s starši in učenci, ki obiskujejo 
OPBi, potekala ustvarjalna delavnica.
Ker se bližajo prazniki, sem vsebino prilagodila praznikom, 
obdarovanju, medgeneracijskemu sodelovanju in 
spoznavanju različnih tehnik ustvarjanja. Na delavnici so 
učenci skupaj s starši izdelali darilno vrečko, ki jo lahko 
podarijo ali pa obdržijo zase in jo nastavijo enemu od dobrih 
mož. Ko so naredili vrečke, so še izrezovali snežinke. Starši

in učenci so bili zelo aktivni in ustvarjalni, zato je popoldan 
hitro minil v prijetnem vzdušju.

Darja Zadravec



Jesen v vrtcu
m
fM

Jesenski meseci so bili v našem vrtcu zelo barviti in 
zapolnjeni s številnimi doživetji.

V oktobru - mesecu požarne varnosti - smo se srečali z 
gasilci PGD Biš, ki so nam predstavili dela in naloge gasilca in 
razkazali intervencijsko vozilo. Največje doživetje za otroke 
pa je bila vožnja v gasilskem avtomobilu.

Zadnji teden v oktobru smo pripravili srečanje s starši, na 
katerem nas je obiskala Pika Nogavička, ki bo naša celoletna 
spremljevalka skozi dejavnosti. Pika se nam je predstavila, 
nagradila s cekini in odhitela nazaj v vilo Čira Čara. Otroci pa 
so si po njenem obisku, skupaj s starši izdelali lutko Pika 
Nogavičko.

Dejavnosti v mesecu novembru smo namenili spoznavanju 
geografskih in kulturnih znamenitosti in značilnosti 
Slovenije. Tako smo se pripravili na tradicionalni slovenski 
zajtrk 16. novembra, ko sta nas obiskala čebelar in čebelarka 
ga. Kos in g. Benko. Razkazala sta nam mini čebelnjak, 
povedala veliko zanimivega o čebelah ter nam prinesla 
okusen med in slastne medenjake.

Mesec november smo si popestrili s škratovanjem v vrtcu, ki 
je bilo namenjeno predšolskim otrokom. Otroci so v petek 
zvečer prišli nazaj vrtec in počeli marsikaj zanimivega. Z

baterijskimi svetilkami smo odšli na sprehod - iskanje Pike, 
imeli smo čisto pravi vrteški kino in zabavo v pižamah. Nekaj 
pa mora seveda ostati skrivnost. Skupaj smo prespali v vrtcu 
in se zjutraj po zajtrku polni lepih vtisov odpravili domov.

Ob tej priložnosti bi se radi zahvalili, vsem, ki ste nam 
popestrili našo živahno jesensko dogajanje: gasilcem PGD 
Biš, Sandri Papež, g. Alojzu Benku ter g. Kos.

Za vrtec:
Stanka Habjanič in Veronika Šimunek

Poustvarjanje na knjigo Harry Potter

IZBRUHOVA PESEM

Jaz Izbruh sem, 
poznate me že vsi, 

na glave me nataknite, 
ter svoje misli z mano delite!
Tako skupaj določili bomo, 

v kateri dom boste šli, 
kam hodili boste vse te šolske dni.

V Gryfondom 
le neustrašni pojdite, 
da se dosti naučite!

V Pihpuff zvesti 
in pravični pojde,

kjer bodo spoznali dobre prijatelje! 
V Drznvraan pojdite, 
tisti, ki se radi učite!

V Spolzgradu prevzetni živijo, 
dosti te naučijo!

Nataknite me, ne bojte se!
V varnih rokah ste, 

če še ne veste klobuk 
Izbruh mi je ime!

Katrina Rozman, 5. t
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-I DOBRODELNA ZBIRALNA 
J AKCIJA ZA NAŠE TAČKE

POLFINALE DRŽAVNEGA 
TEKMOVANJA V AKROBATIKI

4. oktobra obeležujemo svetovni dan varstva živali, praznik 
vseh živali na našem planetu. Ne samo na ta dan, temveč 
vsak dan bi se morali ljudje zavedati pomembne vloge živali 
pri ohranjanju pestrosti življenjskega okolja.
Skrbi nas lahko, koliko različnih živalskih vrst je že izumrlo 
oziroma izumira in koliko vrst je ogroženih. To se dogaja 
prav zaradi nas, ljudi, ki ne znamo ali zmoremo čuvati 
ekosistemov, jih smetimo, uničujemo, požigamo in 
spreminjamo v svojo korist. Beremo lahko o farmah živali, 
kjer le-te, zaradi želje po zaslužku, živijo v grozljivih 
razmerah, o preprodaji psov, ptic, o utopljenih mladičkih 
psov in muc, o hiranju govedi in konj in še bi lahko naštevali. 
Včasih kdo kupi psa ali muco in se je po mesecu dni naveliča, 
saj je za žival potrebno skrbeti, na kar pa ni bil pripravljen.
Na srečo pa je več lepih primerov, ko ljudje za živali vzorno 
skrbijo, njihovi hišni ljubljenčki pa postanejo družinski člani. 
Živali, ki nimajo te sreče, se znajdejo v zavetišču za živali, 
kjer čakajo novega lastnika.
Zato smo se v šoli Destrnik in podružnični šoli Trnovska vas 
odločili, da izpeljemo akcijo zbiranja hrane in higienskih 
pripomočkov za živali, ki so v zavetišču v Mariboru. Otroci 
so pridno prinašali hrano za pse in muce. Skupaj smo je 
zbrali za sedem velikih škatel, ki smo jih izročili predstavniku 
omenjenega zavetišča. Tako smo vsaj malo pripomogli k 
dobremu počutju živali, za katere skrbijo.
Zavetišče lahko obiščete, lahko pa tudi posvojite katero 
izmed tamkajšnjih živali, če se odločite, da bi radi skrbeli 
zanjo.

Nataša Zebec

V petek, 23.11. 2018 so štiri učenke zastopale Osnovno šolo 
Destrnik-Trnovska vas na polfinalu državnega tekmovanja v 
akrobatiki, ki je potekalo na III. OŠ Murska Sobota. 
Tekmovanje je potekalo tako, da je vsaka učenka pokazala 
obvezni element ter tri poljubne. Obvezni element je bil 
preval nazaj raznožno, poljubni pa so bili premet v stran, 
stoja na rokah, preval nazaj v stojo na roko, premet v stran z 
obratom za 90° nazaj ter stoja na rokah s sonožnim odrivom 
in preval naprej.
Učenke so uspešno zastopale šolo in sem kot učiteljica 
ponosna na njih. Kljub dobrim izvedbam je za uvrstitev na 
finale zmanjkalo malo športne sreče ter še nekaj vaje.

GASILCA NA OBISKU
Mesec oktober je mesec požarne varnosti. V DBE Trnovska 
vas so temu dogodku namenili veliko pozornosti. V goste so 
povabili prostovoljnega gasilca g. Srečka Gornika in njegovo 
ženo Tončko. Stanovalcem sta predstavila življenje in delo 
prostovoljnih gasilcev. Zraven sta prinesla tudi staro 
gasilsko sireno, ter prikazala, kako je nekoč njen zvok klical 
gasilce v akcijo. Velik pomen so namenili tudi številki 112, 
kdaj, kako in čemu je namenjena. Stanovalci so imeli tudi 
priložnost obleči gasilsko uniformo in preizkusiti ročno 
zagnati sireno.

SVZ Hrastovec



Leto 2018- Cankarjevo leto

Ivan Cankar v Trnovski vasi
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Leto 2018 je razglašeno za Cankarjevo 
leto. 11. decembra 2018 mineva 100 let 
od smrti pisatelja, esejista in politika 
Ivana Cankarja (roj. 10. 5. 1876). Že v 
času svojega življenja, po smrti pa še v 
večji meri, velja Ivan Cankar za 
osrednjo osebnost slovenske proze in 
dramatike v prvi polovici prejšnjega 
stoletja, z nekaterimi svojimi spisi in 
nastopi pa je pomembno zaznamoval 
tudi politično dogajanje vse do 
osamosvojitve Slovenije in na svoj 
način ga zaznamuje še danes. Nekaj 
časa, okrog 180 dni, je Ivan Cankar 
preživel tudi v Slovenskih goricah. 
Natančneje v Sv. Trojici, kamor ga je 
povabil tedanji trojiški zdravnik Alojz 
Kraigher, dunajski študijski prijatelj. 
Kraigher se je Cankarjevega prihoda 
zelo veselil, saj mu je pred tem pisal: 
"Ko bi bil župan, bi te sprejel s 
slavolokom. Tako pa ti pridem samo 
do Maribora naproti." Cankar je malo 
zamujal in namesto poleti je prišel 8. 
novembra 1910. Meglene in blatne 
Slovenske gorice v pozni jeseni niso 
bile tako privlačne kot spomladi in 
zlasti v lepi zgodnji jeseni, zato je kar 
naprej tožil zaradi megle in blata. Alojz 
Kraigher je Cankarjevo življenje v 
Trojici natančno opisal.(3) Iz 
zapisanega in iz pisem, ki jih je Cankar 
pošiljal iz Slovenskih goric lahko 
razberemo, da sta si prijatelja želela, 
da bi ostal v Sv. Trojici dalj časa.
Pred časom je izšla knjiga Cankarjeva 
pisma iz Svete Trojice, ki so vzbudila 
upravičeno pozornost. Pisma

razkrivajo pisateljeve dogodivščine, 
razmišljanja, zlasti pa počutje v tem 
delu Slovenskih goric. Kljub temu, da 
so ljudje gospoda Ivana poznali 
predvsem po tem, da rad popije 
kozarček preveč, je Cankar v času 
bivanja v Sv. Trojici napisal dramo 
hrepenenja Lepo Vido in pripravil za 
učitelje ljutomerskega okraja 
predavanje O slovenski literaturi. 
Učiteljem je predaval na njihovo 
prošnjo, saj so imeli 2. februarja 1911 
neke vrste "prosvetni dan" prav v Sv. 
Trojici. Učitelji so bili navdušeni, 
vendar se zaključek srečanja v gostilni 
ni končal brez težav s Cankarjem.(2) 
Ivan Cankar se v Slovenskih goricah ni 
počutil najboljše. Počutil se je 
osamljen tudi zaradi prezasedenosti 
prijatelja zdravnika, četudi so baje 
lenarški gospodje tekmovali, kdo ga 
bo peljal na kak izlet ali v zidanico, in 
res je že kmalu v pismu zapisal, da 
obiskuje same svetnike in svetnice, Sv. 
Jurija ob Ščavnici, Sv. Ano, Benedikta, 
Ruperta in Antona, Bolfenka ...
V pismu, ki ga je 17. 1. 1911 poslal 
Štefaniji - Nini Bergmanovi na Rožnik 
zapiše:
(citat)Ali ste vsi pomrli na 
Rožniku?....AIi pa se tako izvrstno 
zabavate, da ste čisto pozabili 
na uboge potnike, ki umirajo 
v tujini. Prav zares- umirajo!
Jaz sem mislil, da je že vseh 
dni konec, in sem si ravno 
včeraj izbral pokopališče pri 
sv. Bolfenku za svoj zadnji 
počitek. Tam pa zato, ker leži 
pokopališče na prisojnem 
holmu in bi se še po smrti 
razgledaval po tej lepi 
slovenski domovini (konec 
citata). V nadaljevanju piše, 
da je zbolel, da se nič ne 
»ženi«, ker je »v teh nesrečnih 
krajih vse že v zibelki 
oddano!«
Iz zapisanega lahko 
potrdimo, da je Ivan Cankar,
16. januarja 1911 res obiskal 
Trnovsko vas. Če se je z 
družbo ustavil še kje, 
predvsem v kateri od gostiln ( 
na poti iz Sv. Trojice do Sv.
Bolfenka jih je v tistem času 
bilo vsaj šest) ne piše.
V enem od pisem potarna 
tudi, da so ceste v zimskem 
času slabe in skoraj

neprehodne, saj "rad bi se človek 
sprehajal, če bi tega vražjega blata ne 
bilo, vsak dan posebej se čudim, od 
kod se vzame toliko ilovice. Danes po 
zajtrku sem hotel peš k Antonu, pa 
sem se moral vrniti sredi pota, drugače 
bi v blatu obtičal."
Prvo nedeljo po veliki noči, 7. maja 1911 
je Ivan Cankar odšel iz Sv. Trojice, se za 
en dan ustavil v Mariboru in nato z 
vlakom nadaljeval pot v Celovec.
Tako smo trnovčani lahko upravičeno 
ponosni na svoj kraj, saj je lepoto naših 
krajev opazil tudi največji Slovenki 
pisatelj in dramatik.

Danilo Muršec

VIRI:
1. Tine Debeljak, Mihael Glavan- Šopek 
Cankarjevih pisem iz Slovenskih goric na 
Rožnik- Mladinska knjiga, Ljubljana, 
2018.
2. Bratko Kreft- Ivan Cankar v 
Slovenskih goricah. 1926, Ljubljanski 
zvon.
3. Alojz Kraigher- Cankar- Študije o 
njegovem delu in življenju, spomini nanj 
II. - Cankarjeva založba, Ljubljana, 1954.
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i Čebelji pridelki so odlično darilo

Jesen je čas priprav na zimo, ko napolnimo zaloge in 
brezskrbno pričakamo ta letni čas. Ob tem pa tudi že 
razmišljamo, kako bomo obdarovali najdražje, znance, saj se 
prazniki zelo hitro približujejo in še preden se bomo dobro 
zavedli, bodo tu. Pa smo spet v dvomu, kaj podariti 
najdražjim in kako jim izkazati pozornost ter hvaležnost. 
Čebelji pridelki so vsekakor izbira, s katero ne morete 
zgrešiti. Slovenski med s široko paleto okusov lahko 
razveseli še tako zahtevnega uporabnika in hkrati ponuja 
možnost, da prav vsakega obdarjenca razveselimo z drugim 
okusom. Čudovito je spoznavati paleto različnih okusov 
slovenskega medu in najti najljubšega. Med, označen z eno 
od shem kakovosti, kaže na posebnost ali višjo kakovost 
proizvoda. V Sloveniji poznamo na področju medu tri zaščite 
geografskega poimenovanja, priznane na evropski ravni, in 
sicer slovenski med z zaščiteno geografsko označbo, 
kočevski gozdni med in kraški med, ki nosita zaščiteno 
označbo porekla. Nekateri čebelarji pa se vključujejo tudi v 
ekološko pridelavo medu.
Tudi za marsikoga še neodkriti čebelji pridelki, kot so cvetni 
prah, matični mleček, propolis, medica, medeni liker, peneča

Iz naše občine so se poslovili:
Marija Kumer iz Ločiča 23

Kako je hiša strašno prazna, 
odkar tebe v njej več ni, 
prej bila tako prijazna, 
zdaj otožna, tuja se mi zdi. 
Ni več tvojega smehljaja 
in ne stiska zlatih rok, 
ostala je samo za tabo 
sled tvojih pridnih rok.

ZAHVALA
Ob boleči in mnogo prerani izgubi dragega sina in očeta

DANILA BRUMEN
iz Trnovskega Vrha 27 
(20.8.1972-14.6.2018)

izrekamo iskreno zahvalo vsem, ki ste ga pospremili na 
njegovi zadnji poti, darovali cvetje, sveče, izrekali pisna 
in ustna sožalja, darovali za maše ali za cerkev.
Posebna zahvala g. župniku Jožetu Rajnarju za cerkveni 
obred in mašo, pogrebnemu podjetju Almaja za 
opravljene pogrebne storitve, molivcu za molitve in 
priporočila k Bogu, pevcem za odpete pesmi, in 
govornici za poslednje besede slovesa. Posebej hvala 
vsem, ki ste pokojnega tako spoštljivo položili k 
poslednjem počitku, nosili luči, križ in praporje. Vsem še 
enkrat iskrena hvala.
V nemi bolečini srce še ni dojelo, da nebo nam je za 
vedno vzelo to, kar najdražje nam je bilo!

V neizmerni žalosti mama Efka in hčerka Nina

medica, postajajo vedno bolj prepoznavni in zanimivi za 
kupce. Zlasti kadar potrebujemo izdatnejše blagodejne 
učinke, ki jih bomo znali poiskati in najti pri slovenskih 
čebelarjih. Sveče iz čebeljega voska pa bodo z mehko 
rumeno svetlobo in s prijetnim vonjem v nas zbudile 
nostalgijo po starih časih, ko so ljudje bistveno drugače 
preživljali večere kot danes.
Čebelji pridelki so tesno povezani s tradicijo čebelarstva na 
Slovenskem in so primerni tudi kot protokolarno darilo, in 
sicer znotraj ali zunaj naših meja. Širjenje pomena 
slovenskega čebelarstva in predstavitev zunaj meja 
povečuje tudi našo prepoznavnost v tujini. Peneča medica, 
ki so jo razvili slovenski čebelarji, je edinstvena, narejena 
izključno iz medu in vode po klasičnem postopku z vrenjem 
v steklenicah. Nanjo so čebelarji še posebej ponosni in je 
primerna za posebne priložnosti. Tudi pobuda Čebelarske 
zveze Slovenije za svetovni dan čebel in letošnje prvo 
praznovanje nas postavljata prav na svetovni oder dogajanja 
ter prepoznavnosti.
Širok spekter čebeljih pridelkov boste dobili v primernih 
darilnih embalažah in jih s pridom uporabili za obdarovanje 
ob najrazličnejših priložnostih, še zlasti ko želite iz rok dati le 
najboljše. Čebelji pridelki so darilo čebel in narave - podarite 
košček narave.

Nataša Klemenčič Štrukelj, 
svetovalka za ekonomiko pri ČZS JSSČ

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 
ostala je tišina, 
ki močno boli.

(T. Pavček)

SPOMIN
4. novembra je minilo dvajset let, 
kar te ni več med nami, naš dragi

FRANCTAŠNER
iz Ločiča 14

Hvala vsem, ki ga imate v lepem spominu.

Tvoji najdražji



IN MEMORIAM

Ivan Krajnc ( 22.91964 -19.11.2018)

Ni smrt tisto, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas. 

So vezi močnejše. Brez pomena 
zanje so razdalje, kraj in čas.

(Mila Kačič)

Po skoraj dveh letih preizkušnje hude 
bolezni in trpljenja je »Gospodar 
življenja« mnogo prezgodaj poklical k 
sebi našega bolfenškega rojaka in 
črensovskega župnika gospoda Ivana 
Krajnca.
Ivan Krajnc se je rodil leta 1964 kot 
eden od petnajstih otrok Ludvika in 
Marije Krajnc iz Sovjaka. Krščen je bil v 
župnijski cerkvi sv. Bolfenka v 
Slovenskih goricah. Po koncu osnovne 
šole je med redovniki minoriti začel 
pripravo na duhovniški poklic, ga 
nadaljeval kot bogoslovec mariborske 
škofije in bil 29. junija 1991 v mariborski 
stolnici posvečen v duhovnika. Mnogi 
bolfenški rojaki, domači, vaščani, 
Ivanovi sošolci in drugi še se gotovo 
spomnite slovesnosti nove maše, ki 
smo jo skupaj z njim v domači župniji 
obhajali julija 1991. Po novi maši je eno 
leto opravljal službo kaplana v Slovenj 
Gradcu, nato je bil poslan v Črensovce, 
kjer je bil do leta 2002 kaplan, nato pa 
v isti župniji župnik vse do smrti. Vmes 
je dve leti opravljal službo stolnega 
župnika v Murski Soboti (2008-2010). 
Ivan, ki se je v Črensovce preselil leto 
dni po osamosvojitvi Slovenije, je v tej 
župniji pustil neizbrisne sledi. »Takoj, 
ko je prišel v Črenšovce in videl, da 
nimamo dovolj velikih prostorov, se je 
skupaj s skupino ljudi, bilo nas je 
približno šestdeset, odločil, da bomo 
zgradili nov župnijski dom. Leta 1995 
smo položili temeljni kamen, leta 2000

(rojak bolfenški in župnik črensovski)
pa so bili prostori župnijskega doma 
Svete družine tudi predani namenu,« 
je v poslovilnih besedah dejal poslanec 
državnega zbora gospod Jožef Horvat, 
ki je bil petnajst let tajnik župnijskega 
pastoralnega sveta in Ivanov zelo
dober prijatelj.
Pokojni Ivan pa še zdaleč ni bil župnik, 
ki bi v Črenosovcih pustil sled samo 
zato, ker je zgradil župnijski dom, v 
celoti obnovil župnijsko in
podružnično cerkev in druga sakralna 
znamenja. Bil je župnik, ki je
črensovskim faranom dal veliko več, 
saj je v prvi vrsti gradil in povezoval 
župnijsko občestvo in zavzeto oznanjal 
evangelij. Bil je velik oznanjevalec, 
posvečevalec in voditelj svojih faranov.
Z veliko vnemo, zavzetostjo in
navdušenjem je oznanjal evangelij 
otrokom, mladim, staršem, ostarelim, 
preizkušenim, izseljencem. V 
oznanjevanju ni nikoli želel biti prvi in 
edini, ampak je s svojim izjemnim 
občutkom za ljudi znal navdušiti in 
usposobiti številne laike, da so mu pri 
tem pomagali. Z veliko odgovornostjo 
in z vsem spoštovanjem je delil 
zakramente in vernike na prejem 
pripravljal. Ob enem je skrbel za svoje 
posvečenje. S predano molitvijo, z 
obhajanjem bogoslužja in na koncu s 
sprejemanjem težke bolezni in 
prenašanjem trpljenja.
H Kristusu je vodil tako posameznike 
kot skupine. V njemu nadvse dragi 
črensovski župniji je naredil ogromno 
delo na pastoralnem področju, v 
župniji je ustanovil številne skupine 
mladih in manj mladih ter jih povezoval 
in usmerjal. Ustanovil je več pevskih 
zborov, ki danes izvajajo cerkveno 
petje na najvišjem nivoju, ter jih kot 
župnik in velik ljubitelj petja pri 
njihovem delu podpiral. Eden izmed 
številnih govornikov je na pogrebni 
slovesnosti dejal, da je črensovske 
farane prevzel že takoj ob svojem 
prihodu, ko je kot mlad kaplan s kitaro 
in širokim nasmehom stopil med njih. 
Kot je dejal govornik, je posebej 
prevzel otroke in mlade, saj so otroci v 
šolskih spisih pisali: »Ko bom velik, 
bom kaplan.«
Polnega življenjske energije, polnega 
idej in načrtov, je njegove hitre in 
odločne korake v januarju 2017 
nenadoma upočasnila bolezen. A 
polnega življenja, upanja in trdne vere,

kakršen je Ivan vedno bil, ga niti 
bolezen ni ustavila. Čeprav ga je iz 
dneva v dan fizično bolj omejevala v 
poslanstvu župnika, je ob oltarju 
vztrajal do konca. Vse do trenutka, 
dokler ni Bogu daroval svoje zadnje 
daritve - daritve življenja.
Trije škofje in skoraj sto duhovnikov so 
ob njegovi krsti, v njemu tako dragi 
župnijski cerkvi povišanja sv. Križa v 
Črensovcih, 21. novembra 2018 zanj 
darovali zadnjo daritev. Zadnjemu 
slovesu od pokojnega Ivana so se 
poleg sobratov duhovnikov, številnih 
redovnic, velike družine sorodnikov in 
množice prekmurskih vernikov 
pridružili tudi številni rojaki iz njegove 
rojstne župnije. Po sveti maši in 
nagovorih so telo pokojnega župnika 
Ivana pospremili na bližnjo božjo njivo, 
kjer je odprt grob med duhovniškimi 
grobovi sprejel njegovo od bolezni in 
trpljenja izmučeno telo. Prav v grobu 
ob njem počiva tudi dolgoletni 
bolfenški župnik ter Ivanov velik 
prijatelj gospod Matija Hajdinjak.
Ob tej priložnost se v imenu domačih 
zahvaljujem številnim Bolfenčanom, ki 
ste se prišli od pokojnega Ivana 
poslovit, nam izrekli sožalja, darovali 
za svete maše ter ste ga skupaj z nami 
pospremili na njegovi zadnji poti. 
Hvala domačemu gospodu župniku, 
gospodu županu, vaščanom Sovjaka, 
Ivanovim sošolcem iz osnovne šole ter 
številnim drugim občanom občine 
Trnovska vas, ki ste pokojnemu Ivanu s 
svojo prisotnostjo izrazili spoštovanje 
in zahvalo. Škoda, da se Bolfenčani, ki 
ste bili po pogrebu posebej povabljeni 
na pogostitev v župnijski dom, niste 
uspeli odzvati povabilu, saj je bil Ivan 
domačinov vedno še posebej vesel, 
njegov župnijski dom je bila namreč 
vedno hiša gostoljubja za vse.
Farani Črensovcev, njegovi domači ter 
številni prijatelji smo izgubili velikega 
človeka. Nismo izgubili le brata, strica, 
svaka in župnika. Izgubili smo moža 
globoke vere, krepkega značaja, 
velikih sposobnosti, izgubili smo 
oznanjevalca, posvečevalca, voditelja 
in velikega prijatelja.
Njegovo zemeljsko življenje se je 
izteklo, naj zdaj počiva v zasluženem 
miru v objemu neskončne Božje 
ljubezni.

Andreja Krajnc de
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Slovenska ljudska stranka

Spoštovane občanke in občani!

Hvala, da ste odšli na volitve in ste kandidate SLS 
prepoznali kot vredne zaupanja.

Hvala vam, ker ste pokazali, da nas poznate!

SDS
Za pobude, predloge, pohvale in kritike 

se lahko obrnete na:

mag. Manfreda Jakopa manfred.jakop@gmail.com 
ali

Andreja Arnuga andrej.arnuga@gmail.com 

Ker imamo radi Trnovsko vas.

Občinski odbor SDS Trnovska vas
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